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Uvodnik 

ZADACI PRED NAMA 

 

           

 
 

Dešavanja kojima svedočimo na globalnoj sceni 

dovela su i našu industriju pred brojne nove 

izazove. S jedne strane, naftne kompanije širom 

sveta zabeležile su rekordne profite u prvom 

kvartalu, dok cene energenata dostižu najviše 

nivoe u poslednjih nekoliko godina. Ovakva 

situacija obično je razlog za zadovoljstvo u našem 

sektoru, ali sada to nije slučaj, jer su pred nama 

mnoga otvorena pitanja. Energetska kriza pogađa 

sve više zemalja, kroz rast cena energije, ali i kroz 

izazove u obezbeđenju snabdevanja, dok 

stručnjaci učestalo pominju globalnu recesiju kao 

gotovo izvestan scenario. Države i energetske 

kompanije su u ubrzanoj potrazi za novim 

izvorima energije i ulažu značajne napore kako bi 

očuvale stabilno snabdevanje potrošača. Ova 

potraga za sigurnom i pristupačnom energijom 

iznova je akcentovala i pitanje energetske 

tranzicije, kao i diversifikacije izvora i pravaca 

snabdevanja za šta će biti potrebno dosta 

vremena. Realno je očekivati da ove turbulencije 

ostave posledice i na rad naftne industrije kao i 

povezanih industrija. 

Sasvim razumljivo, u ovom trenutku ne možemo 

imati odgovore na sve globalne trendove koje 

sam pomenuo. Ali, kao Nacionalni naftni komitet 

Srbije, moramo imati jasnu strategiju i plan za 

delovanje kako bismo odgovorili na izazove koji 

su pred nama. Pre svega, potrebno je da 

ostanemo pouzdan partner Republike Srbije u 

očuvanju energetske stabilnosti zemlje, bilo da se 

radi o savetodavnoj podršci ili tržišnom delovanju 

naših članica. Nacionalni naftni komitet je 

centralna organizacija naftnog sektora u Srbiji i 

naš je zadatak da ponudimo rešenja za izazove 

današnjice, te odgovorimo na zahteve modernog 

tržišta. 

 

 

Takođe, Nacionalni naftni komitet Srbije treba da 

bude spona naftno-gasnog sektora naše zemlje 

sa strukovnim organizacijama u regionu i ostatku 

sveta. Uveren sam da nam ta vrsta sinergije i 

razmene najboljih iskustava i znanja može 

značajno pomoći u prevazilaženju teškoća sa 

kojima se suočavamo. Utoliko pre jer smo se već 

mnogo puta uverili da je reč naših stručnjaka 

cenjena među stranim kolegama i da smo u prilici 

da u direktnom kontaktu sa njima podelimo 

značajna iskustva i vredne prakse. 

Pored toga, zadatak Nacionalnog naftnog 

komiteta je da nastavi sa konstruktivnim 

doprinosom kreiranju zakonskih okvira u oblasti 

našeg poslovanja. Zbog toga je potrebno da i 

nadalje pratimo domaću i svetsku legislativu i 

budemo fleksibilni i spremni da reagujemo brzo, 

u skladu sa dinamičnim okruženjem. 

I na kraju, ali nikako najmanje važno – naš cilj je  

formiranje nove generacije lidera u naftnoj 

industriji Srbije. Mladost je ta koja donosi novu 

energiju, veštine i promene. Iskustvo starijih 

kolega neophodno je da tu energiju, koja nam je 

svima potrebna, usmeri u dobrom pravcu, 

odnosno ka novim uspesima i profesionalnim 

ostvarenjima.  

Uveren sam da će Nacionalni naftni komitet, u 

kom se već godinama uspešno spajaju mladost i 

iskustvo, i nadalje biti mesto iz kog će poteći 

ekspertiza, predlozi rešenja za izazove 

današnjice, kao i novi lideri naše industrije. 

Goran Stojilković, predsednik NNKS-a i član 

Programskog komiteta WPC-a. 
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Nafta u vrtlogu geopolitike 

Nafta, sirovina bez koje danas nema života – ne 

samo zbog njene upotrebe kroz razne vidove 

derivata, već i zbog njene primene u širokom 

spektru industrija - posle istorijskog smanjivanja 

potrošnje i potražnje u prvim mesecima pandemije 

korona virusa, pred kraj prošle i u ovoj godini 

postala je ne samo vredna roba, već i veoma bitan 

geopolitički činilac na globalnom tržištu. Politika je, 

sa početkom ukrajinske krize, mnogo više nego u 

vreme američkih intervencija, doprinela da se 

trgovina “crnim zlatom” koristi kao oružje. 

U paketu sa naftom je naravno i gas. Ali, ma koliko je 

aktuelna kriza sa energentima u fokus, posebno u 

Evropi, izbacila prirodni gas, evidentno je da se sve 

više priča o tome postoji li naftni imperijalizam. 

Priča o asocijaciji OPEK – zapravo, o tome koji je 

značaj kartelskog udruživanja velikih proizvođača 

nafte je samo deo te teme. Posebno sa 

proširivanjem grupacije na OPEK+. 

Rekordan prvi kvartal za naftaše 

Velike zapadne naftne kompanije, uprkos sve 

očiglednijoj ekonomskoj krizi u svetu izlaze iz 

finansijskih problema koje im je donela stagnacija i 

smanjenje potrošnje nafte i naftnih derivata tokom 

pandemije COVID-19 i to se videlo po rezultatima za 

prvi kvartal ove godine. 

TEMA 

Aktuelna situacija i izazovi naftne industrije  

Kolebljive cene, logistički izazovi, političke igre, visoki profiti, izazovi i perspektive zelene 

agende, samo su neke od koordinata u kojima se kreće današnji petrolejski biznis  

Piše: Jelica Putniković, osnivač i glavni urednik portala „Energija Balkana“  
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Zahvaljujući konstantnom poskupljenju crnog zlata 

naftni gigant „Šel” je objavio prilagođenu zaradu od 

9,1 milijardu dolara za prva tri meseca ove godine, 

što je najveći kvartalni profit ove kompanije od 

2008. godine. Početkom maja CNBC izveštava da je i 

britanska naftna kompanija BP najavila planove za 

povećanje otkupa akcija nakon što je neto profit u 

prvom kvartalu skočio na najviši nivo u poslednjih 10 

godina. Francuski „TotalEnerži”, norveški „Ekvinor” i 

američki naftni giganti „Ševron” i „Ekson Mobajl” 

takođe su podelili informacije o velikom profitu u 

prvom kvartalu zbog poskupljenja nafte i gasa. 

Konstantna poskupljenja sirove nafte, derivata i 

prirodnog gasa učinila su profitabilnim poslovanje 

energetskih kompanija koja posluju u ovim 

sektorima. Ali, dok se akcionari raduju dividendama 

privreda počinje da “grca” zbog poskupljenja, a 

političari su sve više uplašeni kako će se visoke cene 

derivata odraziti na standard građana, odnosno, na 

njihovo nezadovoljstvo. 

I pre aktuelne krize, još tokom 2021. godine, iz 

Vašingtona su stizali zahtevi OPEK-u da poveća 

proizvodnju nafte, kako bi ovaj energent pojeftinio 

na svetskom tržištu. Članice OPEK-a, inače, 

podmiruju oko 60 odsto svetskih potreba za naftom. 

Sama ta činjenica nedvosmisleno pokazuje koliki je 

uticaj kartela na svetsko tržište ovim resursom, pre 

svega po pitanju cena. 

Praksa OPEK-a 

Rusija nije članica kartela, ali je saradnju sa OPEK-

om započela još 2017. godine stvarajući u globalnoj 

ekonomiji veoma moćan savez – OPEK+. Saradnja 

proširene naftaške asocijacije (Rusiji su se priključile 

još neke zemlje, koje nisu u OPEK-u) je započela 

kako bi se sinhronizovanim ograničavanjem 

proizvodnje nafte kontrolisale cene i tako zemljama 

proizvođačima garantovao prihod od prodaje.  

Već na prvi pogled jasno je da je ovo udruživanje 

pojačalo monopol izvoznika nafte. Setimo se, samo 

situacije iz aprila 2020. godine. 

Ministri energetike OPEK-a i grupa nezavisnih 

proizvođača “crnog zlata”, predvođenih Rusijom 

najverovatnije tada su razgovarali kako da spasu svoj 

petrolejski biznis jer je cena barela pala na oko 20 

dolara, što nikome od njih nije odgovaralo. Da bi se 

prevazišla ova naftna kriza tada su se u priču pored 

ministara energetike uključili i lideri SAD, Rusije i 

Saudijske Arabije. Nova strategija dogovarana je u 

direktnim razgovorima predsednika Rusije Vladimira 

Putina sa tadašnjim predsednikom SAD, Donaldom 

Trampom, i Mohamedom bin Salmanom, saudijskim 

princom prestolonaslednikom. 

Ove tri zemlje su najveći svetski proizvođači nafte. 

Rusija je početkom ove godine zauzimala treće 

mesto u svetu po proizvodnji nafte, iza Sjedinjenih 

Američkih Država i Saudijske Arabije.  

 

I pre otpočinjanja aktuelne krize i uvođenja novih 

sankcija energetskom sektoru Rusije cene ovih 

energenata, kao i električne energije (još od sredine 

prošle godine) drastično rastu. Nafta je po usvajanju 

šestog paketa sankcija EU Rusiji čak i premašila cenu 

od 120 dolara za barel. To ne treba da čudi jer Rusija 

izvozi oko pet miliona barela sirove nafte (795 

miliona litara). Konkretno, do 1,5 miliona barela 

nafte dnevno iz luka na Baltičkom moru, oko 

400.000 barela dnevno sa terminala na Crnom moru 

u Novorosijsku i do 800.000 barela dnevno 

naftovodom Družba u srednju i istočnu Evropu. Pri 

tome, više od polovine ruske nafte stigne u Evropu. 
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Zahtevi za još većom proizvodnjom 

Prema pisanju magazina NEDELJA, Nacionalnog 

naftnog komiteta Srbije, procenjivano je da će 

potrošnja sirove nafte u 2022. godini dostići 99,53 

miliona barela dnevno, u odnosu na 96,2 prošle 

godine. To bi bilo nešto malo manje od dnevne 

potrošnje tokom 2019. godine, kada je potrošeno 

99,55 miliona barela. 

Krajem prošle godine analitičari su ukazivali da će 

pojačana tražnja za naftom izvršiti pritisak i na OPEK 

i na američku industriju škriljaca da zadovolje 

potražnju nakon pandemije korona virusa. Sa 

uvođenjem sankcija na izvoz nafte iz Rusije čule su 

se procene da bi Saudijska Arabija, Kuvajt i Irak 

teško uspeli da pokriju manjak u ponudi nafte u 

slučaju opšte blokade izvoza iz Rusije. Iz SAD, koje 

(kako pišu mediji sredinom juna) uvoze rusku naftu a 

razmišljaju i o tome da popuste sankcije na uvoz 

nafte iz Venecuele, zemlje koja je ranije bila najveći 

izvoznik nafte u Ameriku 19. juna je stigao novi apel. 

Američka administracija poziva proizvođače nafte i 

gasa iz celog sveta, uključujući OPEK, da povećaju 

eksploataciju kako bi snizili rekordne cene goriva. 

„Predsednik SAD Džo Bajden zatražio je od svih 

dobavljača širom sveta da povećaju proizvodnju. To 

uključuje OPEK i naše domaće proizvođače nafte i 

gasa“, izjavila je ministarka energetike SAD Dženifer 

Grenholm u intervjuu za CNN, prenosi Sputnjik. 

Grenholm je najavila da će se sastati sa liderima 

američkih naftnih i gasnih kompanija sa kojima će 

razgovarati o problemu deficita prerađivačkih 

kapaciteta. 

Na ovu odluku Bajdenova administracija se odlučila 

zbog evropskih zbrana uvoza nafte i derivata iz 

Rusije, ali i otvaranja kineskog tržišta, na koje je, na 

primer počela da stiže nafta iz Venecuele – u velikim 

količinama. Jednostavno rečeno, uplašeni su zbog 

visoke cene nafte, rekordnih cena goriva u SAD 

(galon benzina je pet dolara) i zbog toga što su 

uvideli da sankcije Rusiji nisu dale očekivane efekte. 

Kako će se kretati cena 

Naime, sankcije su samo napravile preraspodelu na 

tržištu. Pri tome, OPEK je ranije odbio da drastično 

poveća proizvodnju i plasman svoje nafte. Teško da 

će i sada to učiniti. Ostali proizvođači crnog zlata, 

mada su neki najavili povećana ulaganja u 

istraživanje i otvaranje novih bušotina teško da će 

(pogotovo u kratkom roku) moći (pa i hteti) mnogo 

toga da urade. Uostalom, dosadašnja apeli američke 

administracije nisu dali skoro nikakav efekat. 

A Rusija je, reagujući na to što su se neki evropski 

kupci njihove nafte već okrenuli drugim prodavcima 

primenila već oprobani trgovački trik. Svoju robu 

nude jeftinije. To već uveliko koriste mnoge zemlje, 

veliki potrošači i kupci nafte. Indija, pa sve više i 

Kina. 

Treba imati u vidu da te cene za ruske izvoznike 

nafte ni u kom slučaju nisu nepovoljne. 

Glavni izvršni direktor „Rosnjefta“ Igor Sečin je na 

Međunarodnom ekonomskom forumu u Sankt 

Peterburgu objasnio da je već primetno kretanje ka 

novoj konfiguraciji naftnog tržišta, gde se formiraju 

dva tipa cena: „za prijateljske i neprijateljske 

zemlje“. 

Ono što je sigurno je da u svim ovim geopolitičkim 

prepucavanjima profitiraju naftne kompanije. Ako su 

im vlasnici države (kao što je slučaj sa Rusijom) u 

njihove budžete se sliva fantastična dobit. Ali, 

uglavnom profitiraju privatni vlasnici akcija. 
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Treba reći da je ovaj trend krenuo još u vreme 

pandemije. U farmaceutskom prehrambenom i  

energetskom sektoru milijarderi povećavaju svoje 

bogatstvo za milijardu dolara svakih 30 sati, dok 

cena osnovnih dobara u svetu raste brže nego što je 

to bilo decenijama, objavila je krajem maja 2022. 

godine u Davosu međunarodna konfederacija 

humanitarnih organizacija „Oksfam“, koja se bavi 

suzbijanjem siromaštva. Iz ove organizacije 

preporučuju oštrije oporezivanje bogataša. 

Izveštaj nazvan „Profitiranje na bolu“ („Profiting 

from Pain“) objavljen je na početku Svetskog 

ekonomskog foruma – ekskluzivnog skupa globalne 

elite. 

 Izveštaj pokazuje da su tokom pandemije 573 osobe 

u svetu postale novi milijarderi – po jedan na svakih 

30 sati.  

S druge strane „Oksfam“ 

predviđa da će ove 

godine još 263 miliona 

ljudi u svetu pasti u 

ekstremno siromaštvo, po 

stopi od milion ljudi na 

svaka 33 sata. 

Bogatstvo milijardera je poraslo više u prva 24 

meseca kovida nego za prethodne 23 godine 

ukupno. Ukupno bogatstvo svetskih milijardera sada 

je iznosi 13,9 odsto globalnog BDP-a. To je trostruko 

povećanje u odnosu na 2000. godinu, kada je 

iznosilo 4,4 odsto svetskog BDP-a, piše Beta. 

Bogati još bogatiji 

Novo istraživanje „Oksfama“, takođe, pokazuje da 

korporacije u energetskom, prehrambenom i 

farmaceutskom sektoru – gde su monopoli posebno 

česti, ostvaruju rekordno visoke profite, čak i kada 

se plate jedva pomeraju, a radnici se usred 

pandemije bore s cenama koje su decenijama 

visoke. 

Bogatstvo milijardera u hrani i energetici poraslo je 

za 453 milijarde dolara u poslednje dve godine, što 

je po milijardu dolara svaka dva dana. Pet najvećih 

energetskih kompanija (BP, „Šel“, „TotalEnerži“, 

„Ekson“ i „Ševron“) zajedno ostvaruju profit od 

2.600 dolara svake sekunde. 

Danas u svetu ima 2.668 milijardera – 573 više nego 

2020, poseduje 12,7 hiljada milijardi dolara, što je 

povećanje za trećinu (3,78 hiljada milijardi dolara). 

Deset najbogatijih ljudi na svetu poseduje više 

bogatstva od najsiromašnijih 40 odsto čovečanstva – 

3,1 milijarde ljudi. 

Iz „Oksfama“ poručuju da je „ekonomski razumna 

mera da države konačno oporezuju bogatstvo 

milijardera“. Konkretno, državama preporučuju i da 

profitiranje od krize „prekinu uvođenjem 

privremenog poreza na višak profita od 90 

procenata, kako bi se uhvatili neočekivani profiti 

velikih korporacija u svim industrijama“. 

“Oksfam” je procenio da bi takav porez na samo 32 

superprofitabilne multinacionalne kompanije mogao 

da generiše 104 milijarde dolara državnog prihoda. 

Državama „Oksfam“ preporučuje i da uvedu trajne 

poreze na bogatstvo da bi obuzdale ekstremno 

bogaćenje i monopolsku moć, kao i prevelike emisije 

ugljenika koje nastaju aktivnošću superbogatih. 

Naftne kompanije nastavljaju da 

zarađuju 

Ova preporuka odjeknula je u svetskoj javnosti. U 

nekim zemljama, Velikoj Britaniji i Italiji je već 

uveden „porez na višak profita“, a za to je i Evropska 

komisija. I u Nemačkoj su počele ozbiljne političke, 

kao i rasprave u javnosti o tome da li „ratni profiteri“ 

treba da plaćaju veći porez. 

Dojče vele piše da naftne kompanije trenutno 

zarađuju mnogo novca. Posle Levice i Zelenih o tome 

sada razmišlja i SPD. Lider nemačkog SPD-a Lars 

Klingbajl kaže da je „porez na ratni i krizni profit 

instrument koji je na stolu. Naravno da se i mi u 

Nemačkoj moramo pozabaviti time”. 
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Levica i delovi Zelenih već sedmicama traže 

uvođenje „poreza na višak profita”. Liderka Zelenih 

Rikarda Lang pojasnila je da je takav porez logičan 

korak „kada naftne kompanije očigledno koriste 

trenutnu krizu kako bi ostvarile ogroman profit”. 

Međutim, ministar finansija Kristijan Lindner 

odbacuje „porez na višak profita". To bi „takođe 

pogodilo proizvođače vakcina, vetro i solarnih 

elektrana ili poluprovodnika", tvrdi političar FDP. 

„Oni ostvaruju profit jer koriste svoje znanje da 

eliminišu nestašice. Ne želim da im oduzmem 

impulse da proizvode više", reko je još nemački 

ministar. 

Italija je jedan od pionira u uvođenju „poreza na 

višak profita" – u martu je uvela takav porez 

energetskim kompanijama. U početku je iznosio 

deset odsto, a sada 25, ukoliko je promet bar deset 

odsto veći nego u istom periodu prethodne godine i 

iznosi više od pet miliona evra. Prema procenama, u 

državnu kasu će se tako dodatno sliti oko šest i po 

milijardi evra. 

I Mađarska je ostvarila dobit od energetskih 

kompanija i banaka naplatom zbog dodatnog ratnog 

profita. One će tokom ove i naredne godine državi 

morati plaćati posebne takse. Vlada u Budimpešti se 

nada prihodu većem od dve milijarde evra. „Mi ne 

oduzimamo profit, nego njegov višak", rekao je 

Marton Nađi, ministar za ekonomski razvoj. 

 

Odluka o zelenoj agendi 

S obzirom na visoke cene energenata, vlada SAD 

razmatra uvođenje posebnih poreza za proizvođače 

nafte i gasa kako bi taj novac dala siromašnijim 

građanima. 

„Postoji niz zanimljivih predloga i mogućnosti za 

porez na višak profita" rekao je Barat Ramamurti, 

zamenik direktora Nacionalnog ekonomskog saveta. 

„Sve ih pažljivo ispitujemo i u pregovorima smo s 

Kongresom o načinu njihove izrade”. Međutim, 

nejasno je da li takve mere mogu dobiti većinu u 

Kongresu SAD. 

Postoje doduše, i neki bogataši, koji se sami javljaju I 

pozivaju države da ih oporezuje -  zbog ekstra profita 

koje njihove firme ostvaruju. 

To je već posebna priča. 

Za očekivati je da će države, koje po pitanju nafte 

vode dvoličnu politiku, deklarativno se zalažu za 

takozvanu zelenu agendu, a ne planiraju ozbiljno da 

prestanu sa korišćenjem ugljovodonika, ipak, morati 

da se opredele. 

A, kako sada stvari stoje, teško da će ugasiti jednu 

tako dobru industriju, kao što je petrolejska. 

 

 

 



Bilten br.43/44 

9 
ju 2022. 

BILTEN NNKS WPC: Kako ocenjujete stanje u kojem 

se danas nalazi globalna naftna industrija? Koji su 

glavni izazovi? 

DRAGAN GOVEDARICA: Jasno je da se naftna 

industrija u poslednjoj dekadi iz godine u godinu 

suočava sa novim izazovima, kao što su svetska 

ekonomska kriza, pandemija COVID-19, globalna 

recesija, problemi u snabdevanju sirovom naftom. 

Treba biti svestan i činjenice da se naftna industrija 

nikada u istoriji nije suočavala sa nekim od ovih 

problema. 

Globalna naftna industrija se ponaša po principu 

spojenih sudova, tako da su naftne kompanije 

razvile sopstvene strategije brzog prilagođavanja 

promenama na tržištu. Naglasio bih da je naftna 

industrija pokazala iznenađujuću fleksibilnost, 

žilavost i otpornost na sve probleme sa kojim smo se 

suočavali. 

Svi problemi će se mnogo efikasnije rešavati kada 

međusobna saradnja naftno-petrohemijskih 

kompanija opet dobije na značaju. Nove okolnosti 

nameću potrebu za partnerskom saradnjom 

regionalnih kompanija, dugoročnim planiranjem 

proizvodnje i prerade nafte, diversifikacijom 

poslovanja, uz mudro korišćenje domaćih rezervi, 

maksimizovanje potencijala radne snage i primenu 

inovativnih pristupa u poslovanju. 

Činjenica je da su uspešne naftne kompanije one 

koje su smelo ušle u procese transformacije i 

suočavanja sa problemima. 

BILTEN NNKS WPC: U kom pravcu vidite dalji razvoj 

naftnog, ali i celokupnog energetskog sektora? 

DRAGAN GOVEDARICA: Naftno-petrohemijska 

industrija će se u budućnosti razvijati u nekoliko 

pravaca, a to su pre svih: integrisanje petrohemijskih 

pogona sa konvencionalnim procesima prerade 

nafte, transformacija rafinerija nafte i puštanje u rad 

energetskih sistema, koji će pored naftnih derivata 

nuditi potrošačima električnu energiju i vodenu 

paru. 

Aktivna digitalizacija većine proizvodnih aktivnosti je 

sigurno jedan od pravaca razvoja, uz primenu 

statističkih metoda i veštačke inteligencije, što je 

jedini put da se skrati vreme odziva naftnih 

kompanija na promene. Tako će se unaprediti 

pouzdanost planiranja proizvodnje i plasmana 

proizvoda nafte. 

INTERVJU:    Dragan Govedarica, redovni profesor i šef Katedre za naftno-petrohemijsko inženjerstvo na Tehnološkom fakultetu  

Univerziteta u Novom Sadu 

Naftni sektor Srbije spreman da odgovori na aktuelne izazove 
Naftni sektor Srbije je potpuno spreman da odgovori brzo i efikasno na sve aktuelne izazove, a modernizovana Rafineriji nafte Pančevo, kao i proizvodnja 

domaće sirove nafte, daju manevarski prostor za prilagođavanje promenama na tržištu i suočavanje sa izazovima, rekao je Dragan Govedarica, redovni 

profesor i šef Katedre za naftno-petrohemijsko inženjerstvo na Tehnološkom fakultetu Univerziteta u Novom Sadu. Sa prof. dr Govedaricom smo 

razgovarali o aktuelnom trenutku u naftnoj industriji, o daljim pravcima razvoja ovog sektora, ali i o interesovanju mladih za studije iz oblasti naftno-

petrohemijskog inženjerstva i zelenoj agendi. 
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Osim toga očekujem da će se dosta pažnje usmeriti 

na unapređenje saradnje, sinergije i povezivanja 

sektora prerade nafte sa sektorima eksploatacije 

nafte na naftnim poljima, nabavke sirove nafte, 

planiranja plasmana i prodaje proizvoda nafte. 

BILTEN NNKS WPC: Koliko je naftni sektor u Srbiji 

spreman da se nosi sa svim aktuelnim izazovima i 

koliko je važan razvoj koji je doživeo prethodnih 

godina, pre svega imajući u vidu unapređenje 

rafinerijske prerade? 

DRAGAN GOVEDARICA: S pravom možemo da 

kažemo da je naftni sektor Srbije potpuno spreman 

da odgovori brzo i efikasno na sve aktuelne izazove. 

Tu bih naglasio da modernizovana, odlično 

organizovana i vođena prerada u Rafineriji nafte 

Pančevo, kao i proizvodnja domaće sirove nafte 

imaju važnu ulogu i delimično daju manevarski 

prostor za prilagođavanje promenama na tržištu i 

suočavanje sa izazovima. 

  

U 2021. godini oko 22 odsto prerade bila je domaća 

sirova nafta. U Rafineriji nafte Pančevo prošle 

godine je ostvarena rekordna rafinerijska prerada od 

3,945 miliona tona sirove nafte, s tim da se 

kapaciteti prerade stalno povećavaju poslednjih 

dvanaest godina. Realno je očekivati da ćemo u 

2022. biti svedoci da će ukupan kapacitet prerade 

Rafinerije premašiti četiri miliona tona sirove nafte. 

Poslednjih godina proizvedene su i rekordne količine 

belih proizvoda, na kojima se ostvaruje veća dobit, 

zabeležen je rast prodaje evrodizela, aviogoriva, 

tečnog naftnog gasa (TNG-a), bitumena i naftnog 

koksa. 

 
Kada je reč o konfiguraciji Rafinerije ona je po vrsti i 

broju postrojenja potpuno konkurentna rafinerijama 

u susednim zemljama. Prva etapa modernizacije i 

izgradnja MHC/DHT kompleksa postrojenja je 

obezbedila opstanak domaćeg sektora prerade, ali i 

otvorila puteve za dalji razvoj prerade nafte i 

industrije Srbije. Završetak druge etape 

modernizacije rafinerije u Pančevu 2020, odnosno 

puštanje u rad grupe postrojenja Duboka prerada, 

među kojima je ključno postrojenje odloženog 

koksovanja, omogućilo je optimalno iskorišćenje 

kapaciteta rafinerije i povećanje dubine prerade do 

99,2%, a u 2017. je to bilo 86%. 

Ovaj drastičan skok u dubini prerade došao je u 

presudnom trenutku, kada su promene na 

globalnom tržištu bile najizazovnije. Time je 

Rafinerija napravila iskorak i stala uz rame najboljim 

rafinerijama na evropskom tržištu. 

Važno je naglasiti da kada je reč o Evro 5 kvalitetu 

goriva, Rafinerija bez problema uspeva da ispuni sve 

evropske norme. Indikativno je da benzin i dizel 

proizvedeni u našoj Rafineriji sadrže značajno manje 

od 10 ppm (ppm=milioniti udeo) sumpora koliko se 

zahteva i od strane evropskog zakonodavstva. 

Uspostavljen je sistem stroge i redovne 

laboratorijske kontrole kvaliteta svih vrsta goriva 

koja je usklađena sa najvišim domaćim i 
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međunarodnim standardima kvaliteta. Time je 

otvorena i mogućnost plasmana naftnih derivata na 

evropsko tržište. 

 
Započeta je i treća faza modernizacije koja 

podrazumeva integraciju sa HIP Petrohemijom, što 

se podudara sa planovima ozbiljnih evropskih 

naftnih kompanija, koje mnogo ulažu u nove, 

petrohemijske proizvode kao što je propilen ili 

polipropilen. Ova faza modernizacije podrazumeva i 

ulaganje u rekonstrukciju FCC postrojenja sa 

izgradnjom novog postrojenja za proizvodnju ETBE 

(visokooktanske komponente za namešavanje 

motornih benzina). 

Evidentno je da se u Bloku prerada već primenjuju 

inovativne metode OMS prakse i metodologije, koje 

služe kao etalon odnosno primer drugim 

postrojenjima. Primenjuje se obuka zaposlenih, kako 

mladih tako i iskusnih inženjera, na simulatorima, 3D 

modelima postojećih postrojenja (tzv. digitalni 

blizanci pogona), dok su u fazi implementacije 

programi proaktivnog, prediktivnog održavanja 

sistema i opreme. Takođe, digitalizacija je obavljena 

na zavidnom nivou, a primena statističkih metoda i 

veštačkih neuralnih mreža pokazuje obećavajuće 

rezultate. 

Radni pokazatelji i efikasnost Rafinerije se 

svakodnevno prate i porede sa rafinerijama u 

okruženju preko Indeksa energetske efikasnosti. 

Može se reći da je Rafinerija odabrala put smanjenja 

potrošnje energije i unapređenja energetske 

efikasnosti i da iz godine u godinu napreduje na listi 

evropskih rafinerija kada je reč o ovom pokazatelju. 

Značajna sredstava su uložena u nabavku nove 

opreme na postrojenjima kako primarne tako i 

sekundarne prerade nafte. 

Na primer, na postrojenju za atmosfersku destilaciju 

rekonstruisana je glavna rektifikaciona kolona 

primenom najbolje dostupnih tehnologija i rešenja 

kakvih se sreću u zapadnoevropskim rafinerijama, 

na FCC postrojenju povećana je pouzdanost ciklona 

na reaktorsko-regeneratorskoj sekciji, dok je na 

katalitičkom reformingu instaliran pločasti 

razmenjivač toplote koji je drastično smanjio 

potrošnju energije. Ovaj uređaj spada u 

najmoderniju opremu u preradi nafte i retkost je čak 

i u najrazvijenijim rafinerijama. 

Naglasio bih i ulaganja u nabavku nove opreme i 

pomoćnih materijala kao što su destilacione kolone, 

kompresori, cevne peći, pumpe, visokoselektivni 

katalizatori od renomiranih svetskih proizvođača. 

Izgrađeni su novi sistemi za automatsko 

namešavanje i pretakanje TNG-a, benzina, dizela, 

kerozina i bitumena.  

  

Velika je pažnja usmerena na automatsko vođenje 

postrojenja i kontrolisanje procesnih uslova, dok je 

korporativni sistem zaštite životne sredine i zaštite 

na radu (HSE) podignut na nivo koji je potpuno u 
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skladu sa najboljim dostupnim tehnologijama u 

naftnoj industriji. 

BILTEN NNKS WPC: Da li mislite da će aktuelna 

situacija u naftnom sektoru uticati na razvoj zelene 

agende u ovom biznisu? 

DRAGAN GOVEDARICA: Sigurno je da će aktuelna 

situacija u naftnom sektoru uticati na razvoj zelene 

agende. Međutim, rekao bih da to nije samo 

trenutno, već i da su ranije neki planovi i ciljevi 

zelene agende u Evropi bili nerealni i teško ostvarivi. 

Danas je to samo vidljivije zbog globalnih dešavanja i 

realne opasnosti od porasta cena hrane. Veliki 

problem predstavlja i činjenica da je većina 

tehnologija iz zelene agende još ekonomski 

neisplativa i zahteva ozbiljne subvencije od strane 

države. Realizacija takvih ciljeva prelila bi se kroz 

naplate krajnjim potrošačima. Primećuje se da se i 

neki od ciljeva zelene agende menjaju, ili se čak i od 

nekih odustaje. 

Energetski sektor u Srbiji prati aktivnosti na ovom 

polju. Konkretno od ove godine predviđen je 

početak procesa namešavanja biogoriva u pogonska 

goriva, te je važno napomenuti da će se u Srbiji ovaj 

postupak obaviti uz veliku pomoć Češke i njenih 

iskustava u uvođenju biogoriva. Rafinerija nafte 

Pančevo je uvela novi rafinerijski proizvod – 

evrodizel B7, te su prve količine ovog proizvoda već 

izvezene u Rumuniju. 

U skladu sa zelenom agendom je i izgradnja TE-TO 

Pančevo koja će omogućiti proizvodnju električne 

energije i vodene pare iz prirodnog gasa. 

BILTEN NNKS WPC: Vi ste profesor univerziteta, 

koliko su naftni sektor i studije u ovom segmentu 

interesantne studentima danas?  

DRAGAN GOVEDARICA: Po mom mišljenju naftni 

sektor i studije iz oblasti naftno-petrohemijskog 

inženjerstva su još izazovne i interesantne 

studentima. Konkretno na Katedri za naftno-

petrohemijsko inženjerstvo na Tehnološkom 

fakultetu u Novom Sadu, gde predajem nekoliko 

stručnih predmeta, osnažena je saradnja sa naftnom 

industrijom, te smo sa puno entuzijazma krenuli sa 

gostujućim predavanjima mladih, ali i iskusnih 

inženjera NIS-a. 

 
Predavanja se sada realizuju uživo i ne može se sakriti 

činjenica da nakon pandemije korona virusa, sve ovo 

uliva novu snagu i energiju, kako studentima tako i 

kolegama iz industrije. Otvorila se opet mogućnost 

stručnih poseta pogonima i rekao bih da nikada nismo 

imali ovoliki broj poseta postrojenjima. 

Na primer, u okviru posete Rafineriji, studenti su 

obišli sva postrojenja, uključujući najnovija 

postrojenja Duboke prerade i MHC/DHT kompleks. 

Studenti Naftno-petrohemijskog inženjerstva su prvi 

u Srbiji imali priliku da se upoznaju sa novim 

softverom koji omogućava 3D simulaciju čitave 

Rafinerije u dnevnim i noćnim uslovima i koji radi na 

principu virtuelne realnosti. Reč je o tzv. digitalnom 

blizancu Rafinerije. 
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Takođe, studentima je omogućena i poseta 

simulatorima i komandnim salama, laboratorijama 

za kontrolu svojstava nafte i proizvoda nafte, kao i 

razvojnim laboratorijama. 

Zatim, inženjeri NIS-a su održali stručna predavanja, 

a mlade koleginice i kolege koji su završili Naftno-

petrohemijsko inženjerstvo i rade u rafineriji, 

govorili su o izazovima i radnim obavezama 

inženjera u preradi nafte. 

 su posetili i naftno polje Elemir i Trening centar NIS-

a, gde su se upoznali sa radom sabirno-otpremne 

stanice, najnovijom opremom koja se koristi u 

proizvodnji nafte i 3D simulatorima za obučavanje 

mladih inženjera. Realizovana je i poseta Naučno-

tehnološkom centru (NTC), koji je podrška u svim 

fazama istraživanja, proizvodnje i prerade nafte i 

gasa. 

S druge strane, memorandumi  o saradnji sa ruskim 

univerzitetima Lobačevski i Gubkin, kao i evropskim 

partnerskim fakultetima, daju rezultate i 

omogućavaju unapređenje nastavno-naučnih 

aktivnosti, organizacije zajedničkih konferencija i 

rešavanju problema za koje je i industrija 

zainteresovana. 

Naglasio bih, kao možda i najznačajniju promenu, 

transformaciju NIS-a u kompaniju koja sada 

zapošljava pre svega mlade. Primećuje se  da je više 

od 50% zaposlenih mlađe od 40 godina, što uliva 

sigurnost pošto mnoge druge kompanije nisu 

obavile ovakvu transformaciju, ili prosto ne mogu da 

dostignu ovakve brojke. To je vidljivo tokom poseta 

pogonima i laboratorijama i stimulativno deluje na 

sve studente naftno-petrohemijskog inženjerstva. 

Iako većina pesimistično komentariše trenutnu 

situaciju u ekonomiji, moje mišljenje je da se treba 

okrenuti radu sa mladima, pojačati udeo praktične 

nastave, a nove generacije će sigurno dati energiju i 

snagu da se svi problemi prevaziđu. Uveren sam da 

ćemo nakon svega dobiti novo lice naftne industrije, 

koje će još dugo godina biti atraktivno mladima.  

Biografija 

Prof. dr Dragan Govedarica je redovni profesor i šef 

Katedre za naftno-petrohemijsko inženjerstvo na 

Tehnološkom fakultetu u Novom Sadu. Diplomirao je 

i doktorirao na Tehnološkom fakultetu u Novom 

Sadu, studijsko područje Naftno-petrohemijsko 

inženjerstvo. Predavač je na obaveznim stručnim 

predmetima među kojima su najvažniji: Tehnologija 

prerade nafte, Proizvodi nafte, Tehnologija 

proizvodnje i primene gasa, Upravljanje zaštitom 

životne sredine u naftno-petrohemijskoj industriji, 

Održivi razvoji i energetska efikasnost, te brojnim 

izbornim predmetima. Autor je pomoćnog i 

dopunskog udžbenika "Proizvodi nafte-praktikum". 

Organizovao je i vodio niz stručnih kurseva i obuka 

namenjenih zaposlenima u naftnoj industriji u Srbiji i 

regionu. Aktivan je u saradnji sa Katedrom za hemiju 

nafte i petrohemiju Univerziteta Lobačevskog u 

Nižnjem Novgorodu, gde je držao gostujuća 

predavanja. Koordinirao je i inicirao potpisivanje 

Memoranduma o saradnji sa Ruskim državnim 

univerzitetom za naftu i gas "I. M. Gubkin" iz Moskve. 

Koautor je brojnih naučnih i stručnih radova u 

najprestižnijim stručnim časopisima koji se bave 

problematikom naftno-petrohemijske industrije. 

Rukovodilac je studijskog programa Hemijsko 

inženjerstvo. Bio je i prodekan za nastavu na 

Tehnološkom fakultetu u Novom Sadu. Predstavnik je 

Univerziteta u Novom Sadu u Skupštini Nacionalnog 

naftnog komiteta Srbije, a bio je prvi predsednik i 

jedan od osnivača Komiteta mladih Nacionalnog 

naftnog komiteta Srbije i predstavnik Srbije u WPC 

Youth Committee. 
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BILTEN NNKS WPC: Situacija u kojoj se nalazi 

globalni naftni sektor je prilično izazovna. Koje 

fokuse rada Nacionalnog naftnog komiteta vidite 

kao glavne u narednom periodu? 

SENKA WALID: Iako se veliki broj analitičara bavi 

prognozama vezanim za naftu, verujem da niko nije 

mogao da prognozira scenario koji danas živimo. 

Kada je pandemija zaustavila ceo svet to je bio do 

tada neviđeni šok za privrede sirom sveta koji je 

uticao na gotovo svakog pojedinca menjajući mu 

ponašanje, poslovni i privatni život. Način na koji 

smo svi morali globalno da se menjamo  i 

prilagođavamo bio je na neki način zajednički 

imenitelj koji je omogućio da se ceo svet prilagodi  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

novoj situaciji. Za razliku od tog, ovaj drugi šok koji 

je donela energetska kriza, donela je podele, 

svrstavanje i nametnute izbore koji često nemaju 

nikakvo uporište u ekonomiji. Pokidani lanci 

snabdevanja, otežana logistika i rastuća tražnja u 

uslovima višestrukih ograničenja na strani ponude 

predstavljaju, prema mom mišljenju, ključne izazove 

trenutka u kome danas poslujemo i sigurno su to i 

najvažnija pitanja na kojima je potrebno da 

angažujemo svoje potencijale. Kao NNKS, naši 

planovi su usmereni na aktivnosti na uspostavljanju 

dijaloga sa ključnim nacionalnim akterima, 

proširenju saradnje sa drugim naftnim komitetima 

kroz regionalne i međunarodne projekte i inicijative.  

BILTEN NNKS WPC: Koji su Vaši lični prioriteti na 

kojima se angažujete u funkciji generalnog 

sekretara Nacionalnog naftnog komiteta Srbije?  

SENKA WALID: Ja sam zapravo deo Nacionalnog 

naftnog Komiteta Srbije od samog osnivanja, ali je 

moj dosadašnji angažman bio vezan za Radnu grupu 

za analizu tržišta i obračun potrošnje derivata u 

Srbiji. Ponudu da preuzmem poziciju generalnog 

sekretara sam doživela kao odličnu priliku za 

proširenje međunarodne saradnje i davanje ličnog 

doprinosa da naša industrija što uspešnije prati 

savremene tendencije. Moji prethodnici koji su 

obavljali ovu funkciju su imali odlične rezultate i to 

me obavezuje da i buduće aktivnosti moraju biti u 

skladu sa visoko postavljenim standardima.  

INTERVJU:    Senka Walid, generalni sekretar Nacionalnog naftnog komiteta Srbije 

Kriza kojoj svedočimo pokazuje sav značaj koji naša industrija 

ima za globalni razvoj 
Naftni sektor u potpunosti shvata svoju odgovornost u oblasti obezbeđivanja energetske stabilnosti i zato u fokus stavlja stalno unapređenje 

kompetencija svojih ljudi, najviši standard primenjenih tehnologija, modernizaciju opreme i digitalizaciju u svim segmentima, kaže Senka Walid, 

generalni sekretar Nacionalnog naftnog komiteta Srbije. 

Sa Senkom Walid smo razgovarali o trenutnoj situaciji u naftnoj industriji, ali i o ključnim pravcima daljih aktivnosti Komiteta, prioritetima u radu, 

mladim profesionalcima, saradnji sa Svetskim naftnim savetom… 
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Prioriteti će za mene biti unapređenje međunarodne 

razmene znanja, saradnja sa državnim organima, 

razvoj mladih profesionalaca uz intenziviranje 

saradnje sa univerzitetima i promocija naftne i gasne 

privrede kao perspektivne karijere za mlade 

stručnjake. 

 
BILTEN NNKS WPC: U kom pravcu vidite saradnju sa 

Svetskim naftnim savetom (WPC)? 

SENKA WALID: Saradnja sa WPC-om je bila veoma 

uspešna u prethodnih 10 godina i mi ostajemo 

posvećeni aktivnom učešću i davanju doprinosa 

globalnim ciljevima Svetskog naftnog saveta. Naša 

ambicija je da budemo među najaktivnijim 

članicama i da, uprkos tome što smo relativno mali 

na globalnom nivou, naše učešće bude važno i 

zapaženo, kao i do sada. Intenziviraćemo saradnju sa 

članicama, pre svega koristeći razmenu znanja i 

iskustava kroz mrežu ove svetske organizacije čije 

nam članstvo upravo to i omogućava. U planu nam 

je organizacija regionalne radionice u koju bi bilo 

uključeno više nacionalnih komiteta iz okruženja, a 

na kojoj bi se razmotrile teme koje su aktuelne za 

našu industriju, ali i region. Samo kroz dobru 

saradnju i komunikaciju možemo smanjiti rizike 

poslovanja i povećati šanse da se kroz krizni period 

prođe sa najmanje moguće štete po poslovanje. 

Takođe, naša delegacija će uzeti učešća na 

konferenciji WPC u Kazahstanu u septembru ove 

godine.  

BILTEN NNKS WPC: Imali ste prilike da u Hjustonu 

na Kongresu WPC-a čujete mnogo o digitalizaciji 

naftne industrije? Koji je Vaš stav o ovom procesu i 

kako ocenjujete napredak u ovoj oblasti u naftnoj i 

gasnoj industriji u Srbiji?  

SENKA WALID: U Hjustonu je bilo mnogo 

interesantnih izlaganja, ali ako bi trebalo da izdvojim 

tri glavne reči koje su prožimale Kongres to bi bilo 

„zeleno“, „tranzicija“ i „digitalno“. Pandemija je 

samo ubrzala procese digitalizacije u celom svetu i u 

gotovo svim industrijama, pa tako i u naftnoj 

privredi. Mnogi procesi su se menjali „u letu“, ali se 

nije gubilo u efikasnosti-gorivo i energenti su stizali 

gde i kad je bilo potrebno. Danas se pažnja u 

digitalizaciji posvećuje više upravljanju raspoloživim 

podacima, konsolidaciji tehnologija i integraciji 

brojnih aplikacija koje su doživele hiperprodukciju 

nakon inicijalnog buma.  

Naftna i gasna industrija u Srbiji u digitalizaciji ne 

zaostaje za ovim trendovima, što smo i prikazali u 

Hjustonu u zapaženoj  prezentaciji koju je na ovu 

temu održao generalni direktor NIS-a Kiril 

Tjurdenjev.  
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BILTEN NNKS WPC: Često se, nepravedno u javnosti 

naftna industrija smatra „starom“. Kako gledate na 

dalji rad Komiteta mladih profesionalaca NNKS-a? 

SENKA WALID: Uloga mladih u našoj industriji je 

zaista od suštinskog značaja za razumevanje 

razvojnih perspektiva naše industrije, njenog 

nasleđa i koliko je važno da se pripremimo za 

budućnost. Na čelu smo brzih transformacija naših 

kompanija i naše industrije vođene tehnološkim, 

ekološkim i nepredvidivim geopolitičkim 

dešavanjima. Imamo plan i veliku želju da osnažimo 

našu novu generaciju, studente i da mladim 

profesionalcima obezbedimo prvenstveno 

komunikacionu i razvojnu platformu kroz koju bismo 

razmenom znanja i umrežavanjem obezbedili da oni 

budu uspešni akteri budućnosti i novi lideri naše 

industrije. 

BILTEN NNKS WPC: Imate dugogodišnje iskustvo 

rada u naftnom sektoru. Koliko vam to pomaže u 

obavljanju funkcije generalnog sekretara?  

SENKA WALID: U naftnom sektoru radim već više od 

20 godina kroz angažmane u više multinacionalnih 

kompanija. To iskustvo mi značajno olakšava 

komunikaciju kao generalnom sekretaru pošto se 

posle toliko godina svi u našoj branši u Srbiji, pa i 

regionu, dobro poznajemo i sarađivali smo u poslu ili 

kroz različite projekte. Na ovaj način mnogo brže 

prepoznajemo zajedničke teme koje možemo 

razmatrati u okviru aktivnosti NNKS-a. Primer toga je 

bila veoma brzo organizovana radionica o fiskalizaciji 

u martu ove godine, koju smo priredili u rekordnom 

vremenu u momentu kada se veći broj kompanija 

susretao sa brojnim dilemama vezano za primenu 

nove regulative. Kada prepoznamo zajedničke 

probleme i uključimo adekvatne i kompetentne 

predstavnike relevantnih institucija, mnogo se lakše 

dolazi do rešenja. 

BILTEN NNKS WPC: Kako iz vašeg iskustva gledate 

na aktuelan trenutak izazovnog položaja naftne 

industrije i dalji razvoj ovog sektora? 

SENKA WALID: Energetska kriza kojoj svedočimo 

pokazuje sav značaj koji naša industrija ima za 

globalni razvoj, posebno nakon pandemije kovid 

virusa. Naftni sektor u potpunosti shvata svoju 

odgovornost u oblasti obezbeđivanja energetske 

stabilnosti i zato u fokus stavlja stalno unapređenje 

kompetencija svojih ljudi, najviši standard 

primenjenih tehnologija, modernizaciju opreme i 

digitalizaciju u svim segmentima. Ono što je veoma 

važno jeste da se akcenat posebno stavi na 

održavanje i uvećavanje nivoa investicionih ulaganja 

u naftnu privredu, što se u prethodnom periodu 

pokazalo kao jedan od ključnih faktora za 

generisanje krize na strani ponude. Iskreno se 

nadam da ćemo na sledećem Kongresu u Kalgariju 

2023.godine ponovo razgovarati o razvojnim 

temama naše industrije, umesto raznih kriznih 

scenarija koje sve kompanije razrađuju ovih dana u 

uslovima globalne neizvesnosti.  

Biografija 

Senka Walid diplomirala je 1999. godine na 

Ekonomskom fakultetu Univerziteta u Beogradu i ima 

više od 20 godina profesionalnog rada u energetskom 

sektoru. 

Iskustvo je stekla u procesima nabavke sirove nafte i 

derivata, logistike i veleprodaje derivata na lokalnom 

I regionalnom tržištu. 

Karijeru u naftnom sektoru je započela u firmi 

„Trizon“, a od 2006. do 2010. godine je radila u 

kompaniji „MOL Srbija“, gde je rukovodila poslovima 

veleprodaje i nabavke. Bila ja zadužena za kreiranje 

strategije veleprodaje i nabavke i rukovodila 

aktivnostima odeljenja prodaje. Od 2011. godine je 

na poziciji direktora Sektora marketing analize i 

cenovne politike u NIS-u, gde upravlja procesom 

istraživanja i analize tržišta, učestvuje u izradi 

cenovne politike i koordinira formiranje cena naftnih 

derivata. 

Od 2012.godine je aktivan član Nacionalnog naftnog 

komiteta Srbije gde je rukovodila Radnom grupom za 

analizu tržišta i potrošnju naftnih derivata u Srbiji. 

Prošle godine je izabrana za generalnog sekretara 

Nacionalnog naftnog komiteta Srbije. 

januar 2022. 
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Četvorica studenata iz Srbije Dušan Jakovljević, Emil 

Tatić, Borko Rajović i Marko Vučković dobili su šansu 

da najpre završe studije na Ruskom državnom 

univerzitetu za naftu i gas „Gubkin“ u Moskvi i na 

Sanktpeterburškom rudarskom univerzitetu.  

A nakon toga Dušan, Emil, Borko i Marko odabrani su 

za pohađanje dvogodišnjih master studija 

„Konceptualno inženjerstvo nalazišta nafte i gasa” na 

Tjumenjskom državnom univerzitetu. Oni su prvi iz 

Srbije pohađali ovaj jedinstven master program koji 

kombinuje široka znanja u oblasti inženjerstva nafte i 

gasa. Školovanje i na osnovnim i master studijama 

pomogle su kompanije NIS i „Gasprom njeft“. 

Za pohađanje master studija izabrani su na osnovu 

motivacionih pisama, biografija, uspeha na 

fakultetima i na studentskoj praksi, kao i nakon 

testiranja od strane stručnih timova kompanije 

„Gasprom njeft”, a u skladu sa izvršenim detaljnim 

analizama biznis potreba u Bloku Istraživanje i 

proizvodnja Naftne industrije Srbije.  

Program je, kako kažu u NIS-u, kreiran za mlade 

specijaliste koji su sposobni da rešavaju probleme 

idejnog projektovanja u okviru inženjeringa, 

reinženjeringa i apromacije, testiranja inovativnih 

pristupa u integrisanim projektima. 

Znanje za razvoj domaćeg energetskog sektora  

Emil Tatić kaže da je posle završetka osnovnih studija 

u Moskvi na Ruskom državnom univerzitetu za naftu 

i gas „Gubkin“ dobio ponudu da produži školovanje 

na Tjumenskom državnom univerzitetu. 

Foto: Emil Tatić i Dušan Jakovljević 

Nakon kratkog analiziranja shvatio je da je reč o 

prestižnom programu, podržanom od vodećih naftnih 

i gasnih kompanija, kao što su „Gasprom njeft” i 

„Novatek”, i da program pokriva sve segmente rada 

energetske kompanije - od istraživanja preko prerade 

do ekonomskih proračuna i evaluacije rizika izvođenja 

TEMA 

Kako se podmlađuje naftni sektor  
Globalni naftni sektor jedan je od najaktivnijih u ulaganju u mlade talente i njihovo obrazovanje, kako bi na taj 

način osigurali vrhunske kadrove koji će voditi biznis u budućnosti. Slično je i u domaćem naftnom sektoru, a 

redakcija kvartalnog Biltena Nacionalnog naftnog komiteta Srbije imala je priliku da čuje iskustva mladih 

naftaša koji su se školovali u inostranstvu, a sada rade u našoj zemlji 

Priredio: Vladimir Spasić 

 
                   

 Priredio: Vladimir Spasić 
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novih krupnih projekata. „Iskustva posle završenih 

studija su u potpunosti opravdala očekivanja. Većina 

profesora su zapravo bili rukovodioci sektora, u okviru 

kojih se rad zasnivao na disciplinama koje su nam 

predavali”, kaže Tatić. 

I Tatić i Marko Vučković (na fotografiji gore) ističu da 

su bili pozivani da učestvuju u mnogim studijama 

slučaja na kojima su predstavljali svoje ideje i rešenja 

savremenih izazova sa kojima se susreću kompanije, 

a takođe mogli su da čuju ideje drugih mladih 

inženjera i studenata. 

„Kolosalni obim znanja i praktični pristup u 

organizaciji obrazovnog procesa doprineli su da 

prilikom studiranja ne samo budemo upoznati, već i 

da učestvujemo u rešavanju aktuelnih problema u 

industriji”, kaže Vučković. 

Tako su se već na studijama upoznali sa temama 

kao što su tečni prirodni gas (eng. LNG), 

komprimovani prirodni gas (eng. CNG), ali i 

primenom vodonika i drugih vidova zelene energije, 

sa terminima bez kojih se u današnje vreme ne 

može zamisliti rad jedne energetske kompanije. 

Tatić trenutno radi u NIS-u, u Sektoru za 

perspektivni razvoj na poziciji mlađi inženjer za 

perspektivni razvoj. 

„Uz primenu znanja stečenih tokom studiranja na 

prestižnim univerzitetima u Rusiji mogu umnogome 

da doprinesem razvoju NIS-a, a samim tim i 

unapređenju energetske stabilnosti Srbije“, uveren 

je Tatić. 
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Inače, školarinu za prvu godinu master studija 

finansirala je kompanija „Gasprom njeft”, a za drugu 

NIS, koji je obezbedio i redovnu mesečnu stipendiju 

tokom dvogodišnjeg školovanja. 

Proširivanje vidika i razmena ideja 

Dušan Jakovljević kaže da njegova priča o upisu 

fakulteta i putu ka naftnom inženjeringu nije 

zanimljiva i prepričljiva, ali moglo bi se reći da je baš 

obrnuto. 

„Slučajno sam naleteo na konkurs NIS-a, prijavio se, 

prošao i posle dva meseca sam bio u avionu Air 

Srbije za Moskvu. Moje aspiracije u tom trenutku su 

bile posve drugačije, ali prilika koju sam dobio mi je 

delovala kao nešto što se ne sme odbiti. Vremenom, 

uz upoznavanje i učenje, tada za mene apsolutno 

nepoznate materije, zavoleo sam inženjering, način 

razmišljanja koji stičeš radom, a i poznanstva koja 

sam stekao tokom putovanja”, ispričao je u dahu 

Dušan. 

I Dušan i Marko kažu da im je školovanje u Tjumenu 

omogućilo da prošire vidike, razmene ideje i nauče 

dosta stvari koje će im pomoći na putu daljeg 

razvoja. Važna komponenta tog iskustva je, naravno, 

i saradnja sa predavačima, koji su u vrhu svoje 

profesije. 

„Iako neki od njih nisu profesori po struci, učili su nas 

teoretskim znanjima i kako uspešno primenjivati 

naučene informacije na praktičnim primerima, što je 

davalo našem obrazovanju konačnu validnost i 

cenu”, kažu Dušan i Marko. 

Na kraju, ne mogu da ne spomenu da su imali i 

priliku da se nađu u „ozloglašenom” Sibiru, gde su 

zime, kako kažu, nešto o čemu se priča i van granica 

zemlje. 

Energija znanja 

Veoma je važno, kako ističu u NIS-u, da stipendisti 

koji prođu kroz pomenuti program „Energija znanja”, 

putem koga ova kompanija stipendira i podržava 

školovanje srpskih studenata u oblasti inženjerstva 

nafte i gasa, geofizike, geologije, tehnologije i 

prerade nafte, hemije nafte, industrijskog 

inženjerstva u eksploataciji nafte i gasa, imaju priliku 

da svoju karijeru započnu u kompaniji NIS. 

Više od 60 srpskih studenata je posle programa 

dobilo posao, a polovina od njih se školovala na 

ruskim univerzitetima, kao što su pomenuti 

Sankpeterburški rudarski univerzitet i Ruski državni 

univerzitet za naftu i gas „Gubkin”, ali i Tjumenjski 

industrijski univerzitet, Uhtinski državni tehnički 

univerzitet, Nacionalni istraživački nižegorodski 

državni univerzitet „N. I. Lobačevski”, Tjumenjski 

državni univerzitet i Univerzitet MGIMO u Moskvi 

Dušan, Marko, Emil i Borko su deo velikog kolektiva 

kompanije NIS manje od godinu dana, a već se, kako 

kažu, mogu pohvaliti zapaženim rezultatima i 

uspesima kako u svakodnevnom radu, tako i na 

naučnim konferencijama, takmičenjima i skupovima 

na kojima su prezentovali svoje zajedničke ili 

samostalne projekte i radove. 
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   ČLANICE NNKS-WPC

Rezultati NIS grupe u prvom tromesečju 2022. godine 

U izazovnim makroekonomskim okolnostima koje su 

obeležile prvo tromesečje 2022. godine prioriteti NIS 

grupe bili su očuvanje stabilnosti na domaćem tržištu 

naftnih derivata, očuvanje stabilnosti poslovanja i 

nastavak razvoja kompanije. 

Za prva tri meseca tekuće godine, NIS grupa je 

ostvarila dobre finansijske i operativne rezultate. Ovaj 

period završen je sa neto dobiti od 15,6 milijardi 

dinara, dok obaveze NIS grupe po osnovu poreza i 

drugih javnih prihoda u periodu januar-mart iznose 

53,2 milijarde dinara. Takođe, u prva tri meseca 2022. 

godine zabeležen je rast cena nafte, pa je prosečna 

vrednost nafte tipa „Brent“ bila 101,4 dolara po 

barelu, što je 67 odsto više od prosečne cene iz prvog 

kvartala 2021. godine.  

Dobrim finansijskim rezultatima značajno je doprinelo 

dalje unapređenje operativnih pokazatelja. Na 

aktivama NIS grupe u Srbiji i regionu ukupno je 

proizvedeno 292,1 hiljada uslovnih tona nafte i gasa, 

što je blagi rast u odnosu na proizvodnju ostvarenu     

u prvom tromesečju prošle godine (291,8 hiljada 

uslovnih tona). U Rafineriji nafte Pančevo prerađeno 

je 904,9 hiljada tona sirove nafte i poluproizvoda,   

što je 20 odsto više u odnosu na uporedni izveštajni 

period. Ukupan obim prometa naftnih derivata 

povećan je 23 odsto u odnosu na isti period prošle 

godine i iznosi 958,6 hiljada tona. 

Solarni paneli na najvećoj maloprodajnoj 

mreži naftnih derivata 

Kompanija NIS otpočela je postavljanje solarnih 

panela za proizvodnju električne energije na svojim 

benzinskim stanicama. U okviru prve faze ovog 

projekta solarni paneli su postavljeni na osam NIS 

Petrol i GAZROM maloprodajnih objekata širom 

Srbije.  

NIS 
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Proizvedena električna energija će se najvećim delom 

koristiti za potrebe benzinskih stanica uz razmenu sa 

distributivnom električnom mrežom.  

U periodima kada je proizvodnja elektrane veća od 

potrebe benzinske stanice višak će se isporučivati u 

distributivnu električnu mrežu. Po istom principu, 

kada je proizvodnja nedovoljna, električna energija će 

se preuzimati iz mreže. Kompanija se na ovaj korak 

odlučila vodeći se principima održivog razvoja i 

ostvarivanja svoje zelene agende koja podrazumeva 

ulaganje u obnovljive izvore energije u cilju smanjenja 

emisije ugljen dioksida i globalnog zagrevanja.  

U ovaj pilot projekat NIS je uložio više od 22 miliona 

dinara, a prognoza je da će na ovaj način, na osam 

lokacija, biti ostvarena godišnja ušteda u nabavci 

električne energije od gotovo 300 MWh uz isporuku 

oko 40 MWh u distributivnu mrežu i uz godišnje 

smanjenje emisije ugljen dioksida od 375 tona. 

Solarni paneli su postavljeni na GAZROM benzinskim 

stanicama „Krnješevci“,  „Novi Beograd“ (bivša 

Dejton), „Stari Banovci“  „Preljina 2“, „Velika Plana-

autoput“, „Kragujevac 7 – Elektrošumadija“,  „Blok 

45“ kao i na NIS Petrol maloprodajnom objektu 

„Gornji Milanovac 2“. 

Objavljen Izveštaj o održivom razvoju 

kompanije NIS za 2021. godinu 

U želji da nastavi da bude primer odgovornog i 

transparentnog poslovanja, kao i poštovanja principa 

održivog razvoja, kompanija NIS objavila je na 

korporativnom sajtu 12. uzastopni verifikovani 

Izveštaj o održivom razvoju u kom se navode ključne 

aktivnosti kompanije u 2021. godini. U ovom periodu, 

koji je i dalje bio pod snažnim uticajem pandemije 

korona virusa, NIS je nastavio sa ulaganjima i 

modernizacijom kompanije, kao i sa naporima da se 

doprinese zaštiti životne sredine i boljem životu 

zajednice. 

Kiril Tjurdenjev, generalni direktor NIS-a, naveo je u 

Uvodnoj reči Izveštaja za 2021. godinu da kompanija 

svojim poslovanjem doprinosi ostvarenju ciljeva 

održivog razvoja Ujedinjenih nacija i da dalji rad u 

skladu sa ovim principima može biti „važan saveznik u 

suočavanju sa aktuelnim izazovima“. 

U oblasti održivog razvoja NIS se rukovodi globalnim 

ciljevima Ujedinjenih nacija i u Izveštaju prepoznaje 

12 od 17 ovih ciljeva čijem ostvarenju doprinosi 

svojim poslovanjem. 

NIS-u najviše priznanje iz oblasti 

bezbednosti i zdravlja na radu 

Svetski dan bezbednosti i zdravlja na radu i Dan 

bezbednosti i zdravlja na radu u Republici Srbiji 

tradicionalno je obeležen uručenjem nagrada za 

2021. godinu.  
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Kompanija NIS osvojila je prvo mesto na takmičenju 

za dodelu nacionalnih priznanja iz oblasti bezbednosti 

i zdravlja na radu u kategoriji Povelja „28. april“.  

Takmičenje organizuje Uprava za bezbednost i 

zdravlje na radu Ministarstva za rad, zapošljavanje, 

boračka i socijalna pitanja. Nacionalno priznanje 

Povelja „28. april” dodeljuje se za poseban doprinos i 

unapređenje bezbednosti i zdravlja na radu, kroz 

zakonito, blagovremeno, inovativno i preventivno 

postupanje u primeni utvrđenih mera u dve 

kategorije – pravna lica do 250 zaposlenih i pravna 

lica sa više od 250 zaposlenih. NIS je treći put dobitnik 

nacionalnog priznanja Povelja „28. april”. 

Nove pogodnosti uz NIS i DINACARD 

Plaćanje goriva, robe i usluga na NIS Petrol i 

GAZPROM benzinskim stanicama je moguće odložiti, 

ili platiti u dve jednake rate, bez kamate, uz Post Card 

DinaCard karticu Banke Poštanska štedionica.  

Potrošači koji se opredele za plaćanje uz Post Card 

DinaCard platnu karticu na benzinskim stanicama NIS-

a, prilikom plaćanja računa na kasi biraju 

odgovarajuću opciju plaćanja - period odloženog 

plaćanja na 30 dana ili na dve jednake rate. U slučaju 

da je odobreno plaćanje na rate, prva rata se odlaže 

na 30 dana, a druga na 60 dana od  datuma kupovine. 

Minimalni iznos računa kojim potrošač ostvaruje 

pravo na ovu uslugu iznosi  5.000 dinara. 

NIS i ove godine najpoželjniji poslodavac 

Kompanija NIS i ove godine proglašena je za 

najpoželjnijeg poslodavca u Srbiji prema rezultatima 

istraživanja „TalentX“ koje je sprovela grupa sajtova 

za zapošljavanje Poslovi.Infostud sa ciljem 

unapređenja tržišta rada u našoj zemlji. U istraživanju 

je učestvovalo više od 10.000 ispitanika. 

Kompanija NIS proglašena je za najpoželjnijeg 

poslodavca u Srbiji i u prethodnom istraživanju 

portala Poslovi.Infostud koje je organizovano 2020. 

godine. 

NIS dobitnik priznanja za društvenu 

odgovornost „Dobročinitelj” 

Kompanija NIS jedan je od dobitnika priznanja 

„Dobročinitelj” za društvenu odgovornost u 2020. i 

2021. godini. Nagrade su dodeljene za prethodne dve 

godine, budući da su vanredne okolnosti izazvane 

pandemijom dovele do toga da se prošle godine 

dodela odloži. 
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Dodela priznanja „Dobročinitelj” se realizuje u sklopu 

kampanje „Najbolje u Srbiji”, koju organizuje 

udruženje "Moja Srbija", uz podršku Centra potrošača 

Srbije i Grada Beograda. Cilj akcije je podsticanje 

organizacija i pojedinaca u Srbiji da ulažu u razvoj 

zajednice u kojoj žive i rade, da čuvaju životnu 

sredinu, kao i da pomažu građanima kojima je pomoć 

neophodna. 

NIS-u priznanje „PC Pressa“ za izuzetan 

kvalitet poslovnih digitalnih komunikacija 

Kompanija NIS dobitnik je specijalnog priznanja za 

izuzetan kvalitet poslovnih digitalnih komunikacija, u 

okviru Top50 izbora najboljih online lokacija, koji 

dodeljuje časopis „PC Press“.  

Priznanja su dodeljena jubilarni 25. put i predstavljaju 

jedini zvanični izbor najboljih stranica na društvenim 

mrežama, sajtova i aplikacija u Srbiji.  

Publika „PC Pressa“ je predložila, a stručni žiri 

prihvatio nominaciju i dodelio priznanje NIS-u.  

Kompanija je već dugi niz godina prisutna na 

digitalnim platformama komunikacije, u vidu profila 

na društvenim mrežama i sajtovima, koji su pre svega 

namenjeni komunikaciji sa potrošačima i najširom 

javnosti. 

Razvoj digitalne komunikacije je poseban fokus NIS-a, 

a kompanija je prošle godine dobila priznanje 

časopisa „PC Press“ – Top 50 najboljih onlajn 

sadržaja, u kategoriji LinkedIn. 

 

 

Jazak voda odlikovana žigom "Čuvarkuća" 

U okviru projekta Privredne komore Srbije „Stvarano 

u Srbiji“ najboljim domaćim proizvodima nedavno je 

dodeljen žig „Čuvarkuća“, a jedan od dobitnika ovog 

prestižnog priznanja je i „Jazak“ voda kompanije NIS.  

Žig „Čuvarkuća“ dodeljuje se proizvodima čijih je više 

od 80 odsto vrednosti nastalo u Srbiji sa ciljem da se 

podigne ukupna snaga domaće privrede, podstaknu 

velika i mala preduzeća koja su u dobavljačkom lancu, 

ali i ona koja samostalno izlaze na tržište. Čista 

mineralna voda Jazak izvire na jedinoj planini u 

Vojvodini, Fruškoj gori, koja zbog svoje bogate 

geološke prošlosti predstavlja idealno okruženje za 

vodu bogatu mineralima.  

Otvoren Sentandrejski park u Novom Sadu 

uz podršku kompanije NIS 

Nastavljajući da ulaže u ekološke projekte i dobrobit 

zajednice, kompanija NIS podržala je izgradnju i 

uređenje Sentandrejskog parka u Novom Sadu. 

Projekat čija  vrednost iznosi  13,5 miliona dinara, 

realizovan je u okviru NIS-ovog programa društvene 

odgovornosti „Zajednici zajedno“, a žitelji ovog dela 

grada dobili su moderan park koji u svom sastavu ima 

dečje igralište, sportske terene i teretanu na 

otvorenom, kao i urbani mobilijar.  

Prilikom izgradnje parka vodilo se računa o korišćenju 

ekološki prihvatljivih materijala, kao i obnovljivih 

izvora energije, te park poseduje solarnu rasvetu i 

pametnu klupu. U cilju poboljšanja ekološke slike 
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ovog dela grada, u parku su posađene autohtone 

sadnice lišćarskog i četinarskog drveća.  

Svoj doprinos oplemenjivanju ovog prostora dali su i 

predstavnici kompanije NIS i Grada Novog Sada, koji 

su uz podršku članova Kluba volontera kompanije NIS 

posadili i dodatni broj sadnica.  

NIS i Računarski fakultet uspostavili 

saradnju 

Kompanija NIS i Računarski fakultet Univerziteta 

Union uspostavili su saradnju u oblasti obrazovanja, 

istraživanja i transfera znanja.  

Cilj ovog memoranduma je povezivanje naučnog rada 

fakulteta sa poslovnim aktivnostima NIS-a, što će 

doprineti naučnoj afirmaciji fakulteta i uspešnijem 

poslovanju kompanije. Saradnja NIS-a i Računarskog 

fakulteta odvijaće se i u okviru master programa 

„Master in Computational Finance (MCF) program“. 

Ovaj program jedan je od pionira u integrativnom 

obrazovanju u oblasti računarskih finansija. On 

integriše finansije, računarstvo, mašinsko učenje i 

digitalnu transformaciju moderne ekonomije.  

Ekološke radionice za više od 450 učenika 

širom Srbije 

U želji da najmlađe članove naše zajednice edukuje o 

značaju očuvanja životne sredine kao jednog od 

osnovnih ciljeva održivog razvoja, kompanija NIS je u 

saradnji sa  Udruženjem „Čepom do osmeha“ 

realizovala edukativni ciklus za učenike osnovnih 

škola.  

U ekološkim radionicama koje su održane pod 

sloganom „Ekološko vaspitanje, zdravo odrastanje!“, 

učestvovalo je više od 450 učenika  iz Niša, Kikinde, 

Kovilja, Čačka i Beograda. Učenici su, pored 

interaktivnih predavanja, imali priliku da zajedno sa 

članovima Kluba volontera kompanije NIS učestvuju i 

u različitim kreativnim aktivnostima.  

Završnoj radionici koja je održana u Osnovnoj školi 

“Dragan Lukić” na Novom Beogradu, prisustvovali su 

predstavnici Grada Beograda, predstavnici kompanije 

NIS, Udruženja “Čepom do osmeha“ i rukovodstvo 

škole.  
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Kompanija NIS raspisala konkurs u okviru 

programa „Zajednici zajedno 2022“ 

Kompanija NIS raspisala je konkurs „Zajednici zajedno 

2022“ koji je posvećen temi povećanja nataliteta i 

očuvanju reproduktivnog zdravlja. U ove svrhe, NIS je 

izdvojio sredstva u iznosu od 118,5 miliona dinara za 

podršku porodicama u procesu vantelesne oplodnje, 

kao i za nabavku specijalizovane medicinske opreme 

u cilju poboljšanja uslova za rad u zdravstvenim 

ustanovama.  

Programom je obuhvaćeno 13 lokalnih zajednica: 

Beograd, Novi Sad, Niš, Čačak, Pančevo, Požarevac, 

Kikinda, Zrenjanin, Kanjiža, Srbobran, Žitište, Novi 

Bečej i Veliko Gradište. 

Prijave za ovogodišnji konkurs programa „Zajednici 

zajedno“ počele su 17. juna i traju do 26. avgusta 

tekuće godine, a svi uslovi i propozicije nalaze se na 

sajtu kompanije. O projektima koji će biti podržani 

odlučuje Komisija za izbor projekata, a rezultati 

konkursa biće objavljeni tokom oktobra tekuće 

godine. 

Saradnja NIS-a sa fakultetima u oblasti 

bezbednosti i zdravlja na radu 

Kompanija NIS uspostavila je saradnju u oblasti 

bezbednosti i zdravlja na radu sa tri obrazovne 

institucije: Fakultetom za ekonomiju i inženjerski 

menadžment u Novom Sadu (FIMEK), Akademijom 

tehničkih strukovnih studija u Beogradu i Fakultetom 

zaštite na radu u Nišu.  

Saradnjom su predviđena razmena znanja i iskustava, 

zajednička naučna istraživanja i projekti, obuke i 

treninzi, stručna savetovanja i konsultacije, 

organizacija međusobnih gostujućih predavanja, 

podrška studentima u izradi naučnih radova, kao i 

stručne prakse za studente u skladu sa potrebama i 

mogućnostima kompanije. Saradnja će se odvijati 

posredstvom NIS-ovog programa „Energija znanja“. 
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Gasa dovoljno, novi ugovor sa Gaspromom biće dovoljno dobar

Polugodišnji rezime aktivnosti Javnog preduzeća 

„Srbijagas“ Novi Sad u fokus stavlja snabdevanje 

„plavim energentom“. Upravo ta tema vodeća je u 

javnim nastupima najviših predstavnika države, ali i 

generalnog direktora nacionalne gasne kompanije  

Dušana Bajatovića On je, nedavno, gostujući u emisiji 

TV Tanjug, izjavio da imamo dovoljno finansijskih 

resursa i dovoljno alternativa, tako da misli da će 

ugovor sa Rusima biti dovoljno dobar i u smislu cene 

i da Srbija neće morati da brine. Snabdevanje naše 

zemlje prirodnim gasom, kako je ocenio, teče 

nesmetano. 

-Gasprom isporučuje svoje ugovorene količine. Sada 

imamo više nego dovoljne količine, punimo skladište 

gasa Banatski Dvor punim kapacitetom. Nema 

nikakvih problema, rekao je on. 

-Siguran sam da će novi ugovor biti povoljan. Da li će 

biti jednako povoljan, jako je teško reći. Teško je 

zamisliti da ostane ista cena, istakao je u razgovoru 

on. Srbija sada ima gas preko Balkanskog toka i 

pristup evropskom tržištu gasa preko Mađarske. 

-

Ali veliko pitanje je koliko će biti gasa za mesec do 

dva dana, i koliko ćete moći da ga kupite na 

evropskom tržištu, tu postoji rizik, smatra on. Kako je 

objasnio, Srbija zakupljuje kapacitete u 

Aleksandropolisu, gradi interkonciju Dimitrovgrad-

Sofija, a vrlo brzo će početi i da finišira 

interkonekciju prema Rumuniji. 

-Gradićemo i još jedno gasno skladište Banatski 

Itebej, jer je Banatski Dvor skladište za vršna 

opterećenja. Kada budemo mogli da skladištimo 2  

do 2,5 milijarde kubika u Srbiji, u tom momentu mi 

ćemo imati skladišta i za snabdevanje i za rezervu, 

zaključio je direktor. 

 

Krajem maja o novom gasnom aranžmanu 

razgovarali su predsednici Srbije i Rusije, 

Aleksandar Vučić i Vladimir Putin. 

Predsednik Vučić je izjavio da je sa šefom ruske 

države dogovorio povoljan aranžman za uvoz gasa   

iz Rusije, kao i da će za Srbiju ostati cena koja se 

zasniva na stopostotnoj naftnoj formuli.  

-Dogovorili smo, a to je veoma dobra vest, da 

ćemo potpisati ugovor na tri godine.  

To izuzetno odgovara srpskoj strani, a formula koja 

će se koristiti ostaje ista, tako da će cena biti 

veoma povoljna za našu zemlju.  

Ako sve realizujemo iz dogovora sa Putinom 

imaćemo po pitanju snabdevanja gasa sigurnu 

zimu, a nakon razgovora sa Gaspromom o 

količinama moći ćemo tačno da kažemo koliko će 

nas prosečno koštati kubni metar.  

U ovom trenutku to bi bilo tri puta manje, a zimi će 

to biti i 10-12 puta manje nego što će plaćati ostali 

u Evropi, kazao je on.  

JP SRBIJAGAS 
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Tokom juna, u cilju daljeg obezbeđenja sigurnog 

snabdevanja našeg tržišta gasom, ministar finansija u 

Vladi Republike Srbije Siniša Mali i ministar spoljnih 

poslova Mađarske Peter Sijarto potpisali su 

Memorandum o nastavku saradnje u oblasti 

energetike.  

Tom prilikom, potpisan je i ugovor između Srbijagasa 

i mađarskog „MVM CEEnergy“, na osnovu čega će 

Srbija moći da uskladišti gas u susednoj Mađarskoj 

tokom zime. Ugovor o kupovini prirodnog gasa i o 

skladištenju i logističkim uslugama potpisali su 

generalni direktor JP „Srbijagas“ Dušan Bajatović i 

predstavnici mađarske kompanije.  

-Srbija će u dva skladišta u Mađarskoj do oktobra 

uskladištiti 500 miliona kubnih metara gasa, koji će 

nam potom biti na raspolaganju od 1. oktobra do 1. 

aprila naredne godine. Prema ugovoru, naša zemlja 

će u oktobru moći da povlači tri miliona kubika gasa 

dnevno, zatim od novembra do februara po šest 

miliona kubika gasa dnevno, i u martu tri miliona 

kubika, precizirao je Mali i dodao da će to biti sasvim 

dovoljno za potrebe građana i industrije u Srbiji. 

Aranžman će biti finansiran jednim delom iz budžeta 

Srbije, a drugim iz kredita OTP banke i Eksim banke 

Mađarske. 

A u vezi sa poslovanjem preduzeća, recimo i to da 

su poslanici Skupštine Srbije, početkom februara, 

usvojili Zakon o davanju garancija Republike Srbije 

u korist 6 banaka, i to Banke Inteza, Rajfajzen 

banke, Komercijalne banke, Sberbanke, OTP banke 

i nove LJubljanske banke, po zaduženju Javnog 

preduzeća „SRBIJAGAS“, u iznosu do 200 miliona 

evra. Država je preuzela obavezu da neopozivo, 

bezuslovno, bez prigovora i na prvi poziv garantuje 

da će izmiriti dug Srbijagasa prema ovim bankama, 

ukoliko naše preduzeće to ne bude moglo da izvrši. 

Inače, podsetimo ovde i na to, Vlada Republike 

Srbije je na sednici održanoj krajem prošle godine,  

donela Uredbu kojom je cena gasa za korisnike 

„zamrznuta“ na nivou cene koja je važila u 
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novembru 2021. godine. To znači da će država 

nadoknaditi razliku između cene gasa iz novembra 

i stvarne cene koja je plaćena prilikom uvoza, za 

sav gas koji je potrošen počevši od 1. decembra 

2021. Na ovaj način, kako je preneto u medijima, 

država iz budžeta subvencioniše sve potrošače 

gasa, čime izbegava da gas poskupi za krajnje 

korisnike. 

U prethodnom periodu beležimo i redovna 

zasedanja Nadzornog odbora kompanije.  

Za ovaj izveštaj izdvajamo sednice na kojima je 

analizirana prethodna poslovna godina. Usvajajući 

Izveštaj o realizaciji godišnjeg Programa 

poslovanja, istaknuto je da je Srbijagas u 2021. 

godini nastavio politiku sigurnosti i kontinuiteta u 

snabdevanju potrošača prirodnim gasom, i to 

prilagođavajući poslovanje u svim segmentima u 

cilju minimizacije negativnih posledica postojeće 

pandemije i poremećaja na tržištu energenata.  

Predsednik Nadzornog odbora prof. dr Muamer 

Redžović istakao je, s tim u vezi, da je 2021. godina 

bila veoma teška godina zbog više činilaca, godina 

pandemije, godina ekonomske krize, godina 

divljanja cena gasa, ali ipak i godina u kojoj o 

razvoju i rezultatima preduzeća govori podatak da 

nema regiona u našoj zemlji gde nacionalna gasna 

kompanija nije prisutna ili u izgradnji novih 

gasovoda ili u proširenju svoje mreže.  

U zakonskom roku, Nadzorni odbor usvojio je 

Redovne finansijske izveštaje JP „Srbijagas“ za 

period januar-decembar 2021. godine.  

Preduzeće je u datom periodu ostvarilo pozitivan 

finansijski rezultat, poslovnu i neto dobit, na koje su 

pre svega uticali prihodi i rashodi po osnovu prodaje 

prirodnog gasa. Nadzorni odbor upoznat je ovom 

prilikom i sa tim, da JP „Srbijagas“, imajući u vidu 

tekuća kretanja i dalje prisutnu neizvesnost u 

energetskom sektoru Evrope i sveta, učestvuje u 

pregovorima i preduzima sve mere i aktivnosti na 

obezbeđenju optimalnih uslova snabdevanja 

prirodnim gasom, i to uz aktivnu i kontinuiranu 

saradnju sa osnivačem, Vladom Republike Srbije, i 

nadležnim ministarstvima. 

Prvu polovinu godine obeležio je i važan događaj kod 

Dimitrovgrada, gde je prvog dana februara počela 

izgradnja gasnog interkonektora između Srbije i 

Bugarske. Generalni direktor Srbijagasa Dušan 

Bajatović, u prisustvu premijerke Srbije Ane Brnabić, 

potpredsednice Vlade i ministarke rudarstva i 

energetike prof. dr Zorane Mihajlović, ministarke za 

evropske integracije Jadranke Joksimović, kao i 

bugarskog ministra energetike Aleksandra Nikolova i 

šefa Delegacije EU u Srbiji Emanuela Žiofrea, dao je 

nalog zavarivačima da započnu prvi var na izgradnji 

ovog magistralnog gasovoda, koji će od Niša ići 

prema Dimitrovgradu i dalje prema glavnom gradu 

Bugarske, Sofiji. Novi gasni interkonektor biće dug 

109 kilometara, dok je ukupna dužina dvosmernog 

gasovoda kroz obe države 170 km.   
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-Projektovani kapacitet gasovoda je 1,8 milijardi 

kubnih metara godišnje, a ukupna vrednost projekta 

iznosi 86 miliona evra, od čega je EU za ovaj posao 

izdvojila 49 miliona evra iz IPA fondova, a ostatak će 

biti finansiran iz kredita EIB i iz budžeta Srbije i 

sredstava JP „Srbijagas“. Rok za završetak celog 

gasovoda je oktobar 2023. godine, rekao je na 

otvaranju radova direktor Srbijagasa.  

Spomenimo ovde još jednu veliku investiciju. 

Sredinom maja, u Novom Pazaru je održan sastanak 

direktora Srbijagasa Dušana  Bajatovića, predsednika 

Nadzornog odbora, prof. dr Muamera Redžovića i 

izvršnog direktora za investicije Jovice Budimira sa 

gradonačelnikom Novog Pazara Nihatom Biševcem i 

njegovim saradnicima. U saopštenju je rečeno je da 

su u toku  radovi na završetku primarnog gasovoda i 

da oni teku planiranom dinamikom, a kao drugi 

važan korak za Grad i predstavnike Srbijagasa 

istaknuta je priprema plansko – tehničke 

dokumentacije za takozvani sekundarni gasovod, čije 

instalacije prolaze kroz gradsko područje.  

Srbijagas i ove godine na sajmu 

poljoprivrede 

Na najvećoj sajamskoj manifestaciji u zemlji, 

Međunarodnom poljoprivrednom sajmu u Novom 

Sadu, već po tradiciji, učestvovalo je i Javno 

preduzeće „Srbijagas“. I ovoga puta pod sloganom 

„Energija koja nas spaja“, nacionalna gasna 

kompanija predstavila je aktuelne projekte 

gasifikacije regiona u Republici Srbiji i planove za 

naredni period. 

Nakon svečanog otvaranja sajma, kojem su 

prisustvovali generalni direktor Srbijagasa Dušan 

Bajatović i predsednik Nadzornog odbora kompanije 

prof. dr Muamer Redžović, zajedno sa izvršnim 

direktorima preduzeća, predstavnici menadžmenta 

razgovarali su na štandu Srbijagasa sa poslovnim 

partnerima, sadašnjim i budućim korisnicima i 

kupcima prirodnog gasa.   

Direktor Srbijagasa dobio priznanje 

„Kapetan Miša Anastasijević“ 

Među ovogodišnjim laureatima priznanja „Kapetan 

Miša Anastasijević“, koje se tradicionalno dodeljuje 

zaslužnim pojedincima i institucijama u okviru 

projekta „Put ka vrhu“, bio je generalni direktor 

Javnog preduzeća „Srbijagas“ Dušan Bajatović.  

Ovo prestižno priznanje 

uručeno mu je kao lideru 

održivog razvoja i 

društvene odgovornosti. 

On je jedan od 22 

dobitnika, koliko ih je ove 

godine odabrao žiri 

projekta „Put ka vrhu“, 

koji se realizuje upravo 

isto toliko godina - 22, i 

koji za sve to vreme, kako 

ističu njegovi organizatori, neguje izvrsnost, 

poslovnu prepoznatljivost, održivi razvoj, društvenu 

odgovornost, moralne vrednosti i humanost. 
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          ČLANICE NNKS-WPC 
 

Оtvorena benzinska stanica Leskovac 2 

Gеnеrаlni dirеktоr Dеnis Rјupin i grаdоnаčеlnik 

Lеskоvcа Gоrаn Cvetanović u prisustvu prеdstаvnikа 

grаdskе uprаvе, partnera, mеdiја i kоlеktivа 

bеnzinskе stаnicе, svеčаnо su оtvоrili „Lеskоvаc 2“, 

114. pо rеdu оbјеkаt mаlоprоdајnе mrеžе LUKОIL 

SRBIЈА, а drugi u grаdu Lеskоvcu u ulici Vlаsоtinаčki 

put 16. 

 

 „Оvdе је kоmbinаciјоm kаpitаlа kоmpаniје LUKOIL i 

lоkаlnоg prеduzеtnikа „Frеnki Kоmеrc“ оtvоrеnа 

drugа pumpа u nаšеm grаdu, invеsticiја vrеdnа 400 

hilјаdа еvrа. Zаpоslеnjе u nоvоm оbјеktu ćе prоnаći 

10 rаdnikа, а u Lеskоvcu ih zа оvu kоmpаniјu sаdа 

rаdi ukupnо 20“,  istаkао је grаdоnаčеlnik Gоrаn 

Cvetanović i pоžеlео kompaniji uspеh u dаlјеm 

pоslоvаnju. 

Оtvаrајući nоvi оbјеkаt, Dеnis Rјupin је istakao da 

LUKOIL SRBIJA оtvаrа nоvu bеnzinsku stаnicu 

zајеdnо sа svојim pаrtnеrоm. „Nа оvоm оbјеktu 

ćеmо prоdаvаti kvаlitеtnе prоizvоdе, kvаlitеtnе 

nаftnе dеrivаtе i pružаti nајkvаlitеtniјu uslugu nаšim 

kliјеntimа. Žеlimо svе nајlеpšе grаđаnimа grаdа 

Lеskоvcа i žеlimо dа im pоžеlimо dоbrоdоšlicu nа 

оvај оbјеkаt, kао štо žеlimо uspeha lјudimа kојi ćе 

rаditi nа nаšој bеnzinskој stаnici, nаšim kоlеgаmа, 

zаpоslеnimа. Nаdаmо sе dа ćе kоmpаniја Lukоil u 

srcimа nаših kliјеnаtа imаti sаmо nајlеpši i nајbоlјi 

prеdznаk. Hvаlа grаdu i grаdоnаčеlniku Lеskоvcа nа 

оdličnој sаrаdnji.“ 

Prеdrаg Моmčilоvić, dirеktоr Cеntrа zа sоciјаlni rаd 

u Lеskоvcu uručiо је zаhvаlnicu gеnеrаlnоm 

dirеktоru kоmpаniје LUKОIL SRBIЈА koja је u 

trаdiciоnаlnој višеgоdišnjој humаnitаrnој аkciјi sа 

Cеntrоm zа sоciјаlni rаd Lеskоvаc u protekle dve 

godine dоnirаlа 200 pаkеtićа zа dеcu, štićenike оvе 

ustаnоvе. 

Povodom otvaranja nove benzinske stanice tokom 

februara je sprovedena promotivna akcija u kojoj su 

brendirani ECTO derivati bili jeftiniji za pet dinara, a 

prvih 100 kupaca je dobilo poklone.  

Оprеmlјеnа u sklаdu sа sаvrеmеnim еvrоpskim 

stаndаrdimа, uz pоštоvаnjе svih еkоlоških i 

bеzbеdnоsnih zаhtеvа, bеnzinskа stаnicа „Lеskоvаc 

2“ pоtrоšаčimа nudi visоkо kvаlitеtnа gоrivа mеđu 

kојimа brеndirаnе ECTO  dеrivаtе kојi pоsеduјu 

spеcifičnе оdlikе kоје оmоgućаvајu istоvrеmеnо 

čuvаnjе еlеmеnаtа mоtоrа, vеću еfikаsnоst i 

еkоnоmičnоst gоrivа.  

U prоdајnоm оbјеktu pоtrоšаči sе mоgu snаbdеti 

rоbоm širоkе pоtrоšnjе: оd prеhrаnе dо аutо-

kоzmеtikе i аutо-dеlоvа, kао i LUKОIL mоtоrnim 

ulјimа gаrаntоvаnоg kvаlitеtа u оriginаlnim 

pаkоvаnjimа. 

LUKOIL 
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LUKOIL SRBIJA prijatelj 50. FESTA 

50. Međunarodni filmski festival FEST pod sloganom 

NOVI.HRABRI.SVET održan je i ove godine uz podršku 

kompanije LUKOIL SRBIJA, koja s pravom već niz 

godina nosi titulu „Prijatelja festivala“, budući da je 

ova najdugovečnija i najznačajnija regionalna smotra 

međunarodnih filmskih ostvarenja, jedan od 

projekata koje kompanija podržava u okviru 

Sporazuma o saradnji s gradom Beogradom.  

Osamdeset osam premijera, nova ostvarenja kultnih 

autora, i više od četiri stotine projekcija biće 

predstavljene tokom jubilarnog izdanja FEST-a od 25. 

februara do 6. marta, najavljeno je sredinom 

februara na konferenciji za novinare u Starom dvoru.  

Ovo je bilo uzbudljivo, ambiciozno i reprezentativno 

izdanje FEST-a, koncipirano sa ozbiljnošću kao što je i 

njegov jubilej, pedeset godina trajanja tokom kojih je 

u nekim periodima bio i jedan od najvažnijih festivala 

u ovom delu Evrope, na koji su dolazile zvezde 

svetskog filma.  

Na 421 filmskoj projekciji publika je imala priliku da 

premijerno vidi 88 celovečernjih filmova u okviru 

šest selekcija, a u glavnom takmičarskom programu, 

u trci za nagradu „Beogradski pobednik“, 20 novih 

ostvarenja iz Srbije, Francuske, Italije, Rusije, Grčke, 

Rumunije, SAD, Poljske, Austrije, Australije, Crne 

Gore, Hrvatske, Makedonije, Slovenije.  

Sportski susreti kolektiva LUKOILA iz 

balkanskog regiona  

Predstavnici kolektiva četiri zemlje Balkanske 

regionalne organizacije „LUKOIL“ i gosti iz SBN 

„LUKOIL“ iz Bugarske učestvovali su u Šestim 

sportskim igrama, održanim u Srbiji. 150 učеsnikа iz 

pеt zеmаlја rеgiоnа u kојimа pоsluје Grupа „LUKОIL“ 

оkupilо sе u Vrnjаčkој Bаnji оd 7. dо 10. аprilа.  

Rukоvоdilаc BМRО «LUKОIL» Dеnis Rјupin је, 

оtvаrајući mаnifеstаciјu, pоzdrаviо učеsnikе: «Dоbrа 

trаdiciја pоmаžе јаčаnju nаših kоlеktivа. Nаšе 

spоrtskе susrеtе uvеk su krаsilа dоbrа nаdmеtаnjа i 
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družеnjа. Pоžеlео bih svimа mnоgо pоbеdа, uspеhа, 

spоrtski duh i čаsnu bоrbu. Nеkа оvе igrе svimа 

dоnеsu mnоgо pоzitivnе еnеrgiје!“ 

Kао i svаki put, spоrtski rеzultаt niје biо priоritеt, аli 

tо niје znаčilо dа niје bilо izgаrаnjа i žеlје zа 

pоbеdаmа.  

Prеlаzni pеhаr zа nајbоlјi rеzultаt u ukupnоm 

plаsmаnu оsvојilа је еkipа LUKОIL SRBIЈЕ а zаtim sа 

svеgа nеkоlikо bоdоvа rаzlikе izmеđu sеbе slеdilе su 

еkipе iz Bugаrskе, Hrvаtskе, Sеvеrnе Маkеdоniје i 

Crnе gоrе. Тitulu fеr plеј timа zаslužеnо je dоbilа 

еkipа LUKОIL Crnа Gоrа.  

Оvu lеpu mаnifеstаciјu su svеčаnо zаtvоrili dirеktоr 

zа pеrsоnаl Аnа Јаnkоvić i predstavnik 

оrgаnizаciоnоg оdbоrа Igаrа BМRО „LUKОIL“ Dејаn 

Јаnjić.  

Zаhvаlivši sе svim kоlеgаmа nа učеšću i zаlаgаnju nа 

tеrеnimа, dоmаćinimа nа gоstоprimstvu i 

оrgаnizаciоnоm оdbоru nа trudu u оsmišlјаvаnju i 

sprоvоđеnju celokupnog programa, Аnа Јаnkоvić је  

istаklа: „Оvа živоpisnа spоrtskа mаnifеstаciја, 

usmеrеnа nа pоdršku kоrpоrаtivnоg duhа, 

аmаtеrskоg spоrtа i zdrаvоg nаčinа živоtа, оkupilа је 

u Vrnjačkoj Banji еkipе nаših оrgаnizаciја iz rеgiоna.  

Таkmičеnjа su bilа zаistа intеrеsаntnа i prоizvеlа su 

mnоštvо pоzitivnih еmоciја i dоbrо rаspоlоžеnjе“. 

Оnа је nајаvilа nоvi susrеt kоlеktivа LUKОIL-а iz 

rеgiоnа, nаrеdnе gоdinе u Hrvаtskој. 

 

Martovski festival dokumentarnog i 

kratkometražnog filma  

69. Martovski festival održan je od 29. marta do 2. 

aprila u Domu omladine Beograda, koji je 

organizator i izvršni producent ove stalne 

manifestacije u oblasti kulture od značaja za Grad 

Beograd. Već dugi niz godina LUKOIL SRBIJA u okviru 

Sporazuma o saradnji s gradom Beogradom nosi 

titulu Prijatelja našeg najdugovečnijeg 

međunarodnog filmskog festivala.  

Andreja Mladenović, pomoćnik gradonačelnika 

Beograda i predsednik Odbora Martovskog festivala, 

najavio je u Beogradui veliki broj filmskih umetnika. 

“Ovaj festival predstavlja jedan od najdugovečnijih 

beogradskih festivala. Izuzetno smo ponosni što 

možemo tu tradiciju da negujemo i da doprinesemo 

da svaki festival svojim kvalitetom zasluži pažnju ne 

samo filmskih stvaralaca već i ljubitelja filmskih 

ostvarenja. Njegova specifičnost jeste u tome što se 

bavi dokumentarnim, kratkim, igranim, animiranim i 

eksperimentalnim filmom i kao takav okuplja i 

zaokružuje sve ono što je izuzetno važno u ovim 

filmskim oblastima”, rekao je Mladenović. On je 

naglasio da je Grad uz ovaj festival kao osnivač i 

izrazio nadu da će tako i ostati. Mladenović je na 

podršci posebno zahvalio i kompaniji LUKOIL jer je 

prepoznala važnost jedne ovakve manifestacije za 

Grad.  

Martovski festival otvoren je uručenjem nagrade za 

životno delo filmskom autoru Nikoli Lorencinu I 

svetskom premijerom dokumentarnog filma 

"Dobrudžanska bitka". Tokom trajanja Martovskog 
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festivala prikazano je ukupno 77 filmova u 

takimičarkom programu, 28 u međunarodnom i 49 u 

domaćem, dok su posetioci mogli da vide i 68 

ostvarenja u revijalnom delu. 

Vrtiću “Čuperak” LUKОIL SRBIЈА 

poklonio letnjikovac sa peščanikom 

U nеdаvnо otvorenom vrtiću “Čuperak” u Laćarku 

prеdаt je nа upоtrеbu novi letnjikovac sa 

peščanikom u оkviru nоvоg ciklusа prоgrаmа 

društvеnо оdgоvоrnih аktivnоsti LUKОIL SRBIЈА 

usmеrеnih nа dеcu i mlаdе.  

Ova dоnаciја kоmpаniје LUKОIL SRBIЈА је јеdаn оd 

primеrа pаrtnеrstvа u 

оkviru prоgrаmа, kојi 

аkcеnаt stаvlја nа 

grаđеnjе оdnоsа, kаkо sа 

pоrоdicоm i dečjim 

ustanovama, tаkо i sа 

lоkаlnоm zајеdnicоm.  

Dirеktоr zа pеrsоnаl 

Društvа Аnа Јаnkоvić је 

istаklа dа LUKОIL nastavlјa 

svoju akciju započetu 

prošle godine, vezano za 

uređenje dečijih vrtića, 

škola. U toku prošle 

godine LUKOIL SRBIJA je u 

desetаk gradova Srbije opremila dеčје ustаnоvе i 

učеstvоvаla u rаzličitim еkоlоškim i humаnitаrnim 

iniciјаtivаmа. Ovakvi vidovi saradnje će biti 

sprоvоđeni i do kraja godine. 

„Bоrаvаk dеcе nа оtvоrеnоm је оd vеlikе vаžnоsti zа 

njihоv rаzvој, а оvај lеtnjikоvаc sа pеščаnikоm ćе 

pоmоći kао prоstоr zа оrgаnizоvаnjе аktivnоsti, 

оdržаvаnjе rаznih rаdiоnicа i sа dеcоm i sа 

rоditеlјimа“, kаzаlа је Bilјаnа Cviјеtić, dirеktоrkа 

Predškolske ustanove „Pčelica“. 

Маrinа Vlаdisаvlјеvić, prеdsеdnicа sаvеtа rоditеlја 

vrtićа, је rеklа dа svi аktеri društvа trеbа dа sе 

uklјučе u stvаrаnjе inоvаtivnоg prоstоrа zа rаzvој 

dеcе i zаhvаlilа sе isprеd svih rоditеlја kоmpаniјi 

LUKОIL kоја је prеpоznаlа pоtrеbе dеcе. 

Manifestacija „Dani Beograda” 

tradicionalno uz podršku LUKOIL SRBIJA 

Pod sloganom „Beogradu s ljubavlju” uz 

tradicionalnu podršku kompanije LUKOIL SRBIJA 

„Dani Beograda” su održani od 16. do 19. aprila. Ova 

velika beogradska manifestacija se održava od 2002. 

godine u spomen na dva velika datuma iz istorije 

prestonice - 16. aprilu 878. godine kada se prvi put u 

istorijskim dokumentima pominje slovenski naziv 

grada Beograda i 19. aprilu 1867. kada simboličnom 

predajom ključeva grada od turskih vlasti Beograd 

ponovo postaje srpski grad.  

Tokom „Dana Beograda”, na Trgu republike održani 

su koncerti „Dečje beogradsko proleće 2022” u 

okviru kog su posetioci mogli da čuju splet dečijih 

pesama posvećenih Beogradu i „Pesme o Beogradu” 

uz učešće poznatih pevača i glumaca, kao i koncert 

„Gudača Svetog Đorđa u svečanoj sali Starog Dvora.  
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Za građane su pripremljene šetnje kroz istorijsko 

nasleđe prestonice, izložbe fotografija, a bio je 

predstavljen projekat „Historikar” koji putem 

mobilne aplikacije koristi veštačku inteligenciju i 

proširenu realnost. Zavod za zaštitu spomenika 

kulture grada Beograda organizovao je radionicu za 

decu od šest do 10 godina na temu „Upoznaj 

Beograd da bi ga više voleo“.  

Motorna ulja LUKOIL predstavljena na 

Međunarodnog sajma automobila u 

Beogradu  

Publici Međunarodnog sajma automobila "DDOR 

ECO BG CAR SHOW 07" koji je od 12. do 15. maja 

održan pod sloganom „Prirodni broj obrtaja“, LUKOIL 

SRBIJA je predstavio široku lepezu visoko kvalitetnih 

motornih ulja LUKOIL, pogodnih za korišćenje kako u 

najsavremenijim motorima, tako i starinskim 

modelima.  

U hali 3, koja je posvećena oldtajmerima i različitim 

tipovima starovremenskih automobila, Oldtajmer 

klub Beograd je u saradnji sa LUKOIL SRBIJA 

organizovao spektakularnu izložbu starovremenskih 

automobila i prestižnih kolekcionarskih primeraka. 

Do sada neviđeni skup je brojao 103 starovremenska 

automobila.   

Izložba je organizovana po tematskim celinama, kako 

bi posetiocima bila pružena mogućnost putovanja 

kroz vreme i istoriju automobilske industrije, između 

dva svetska rata i u vreme prve sajamske izložbe 

Beogradskog sajma. Zaseban i ekskluzivan segment 

ove izložbe biće retrospektiva domaćih proizvoda 

„Zastave“, svojevrstan istorijat višedecenijske 

okosnice jugoslovenske i srpske auto-industrije. 

Ove jedinstvene sajamske manifestacije, 

najznačajniji godišnji događaj u sektoru auto i moto 

industrije u regionu ali i jugoistočnoj Evropi, se 

održavaju nakon dvogodišnje pauze u organizaciji 

sajmova. Jedna od tema ovogodišnjeg sajma je 

održivost životne sredine.  

LUKOIL donirao opremu za pravilan 

motorički razvoj dece u vrtiću „Labudići“ 

Najmlađi polaznici Predškolske ustanove „Labud 

Pejović“ u Bečeju od sada imајu bogatije sadržaje na 

otvorenom i u zаtvоrеnоm prоstоru zahvalјujući 

donaciji kompanije „LUKОIL SRBIЈА“ . 



Bilten br.43/44 

37 
jul 2022. 

U dvorištu objekta „Labudići“ u Bečeju, koji 

pohađaju deca jaslenog uzrasta od jedne do tri 

godine, ovim sredstvima je izgrađeno igralište sa 

gumiranom podlogom i nabavlјeni su prenosivi 

rekviziti i strunjаčе rаzličitih оblikа i vеličinа, koje će 

deca podjednako moći da koriste i napolјu i unutra, u 

zavisnosti od vremenskih uslova.  

U izbоru оdgоvаrајućеg prојеktа оd vеlikе pоmоći i 

prеsudnоg znаčаја bili su zaposleni na benzinskoj 

stanici LUKOIL iz Bеčеја. 

 
„U nаstаvku nаšеg prоgrаmа pоdrškе dеčјim 

ustаnоvаmа, zаpоčеtоg prоšlе gоdinе nа tеritоriјi 

cеlе Srbiје s cilјеm dа u vrtićimа i škоlаmа pоstоје 

uslоvi kојi ćе оmоgućiti prаvilаn rаzvој dеcе, dоnеli 

smо оdluku dа pоdržimо оprеmаnjе igrаlištа zа 

nајmlаđе. Тrudimо sе dа pоmаžеmо društvеnu 

zајеdnicu u kојој pоsluјеmо i žеlimо dа nаs lјudi 

оvdе vidе kао kоmpаniјu kоја brinе о zајеdnici, 

nаrоčitо kаdа gоvоrimо о nајmlаđim kаtеgоriјаmа, 

istаklа је dirеktоr zа pеrsоnаl Аnа Јаnkоvić, uručuјući 

dоnаciјu Таtјаni Мitić, dirеktоrki Prеdškоlskе 

ustаnоvе „Lаbud Pејоvić“ iz Bеčеја.  

Zаdаtаk uprаvе i stručnоg оsоblја vrtićа је biо dа 

zаhvаlјuјući dоnirаnim srеdstvimа, оsmisli nа kојi 

nаčin bi sаdržајi bili upоtpunjеni kаkо bi sе pоdsticао 

mоtоrički rаzvој dеcе јаslеnоg uzrаstа, istаklа је 

Таtјаnа Мitić, zаhvаlivši sе LUKОILu јеr је uvidео 

znаčај rаzvоја nајmlаđih i pružiо dоbаr primеr.  

Dvorišni mobilijar za decu vrtića „Duga“ 

u Prijepolju 

LUKOIL SRBIJA finansirala nabavku i postavljanje 

dvorišnog mobilijara u vrtiću Predškolske ustanove 

„Miša Cvijović“ iz Prijepolja u okviru programa 

društveno odgovornih projekata Kompanije u 2022. 

godini. 

Nаstаvlјајući društvеnо оdgоvоrnе аktivnоsti u 

mеstimа svоg pоslоvаnjа LUKОIL SRBIЈА је pоmоglа 

оprеmаnjе dvоrištа vrtićа „Dugа“ iz Priјеpоlја. Sličnе 

prојеktе kоmpаniја je prоšlе gоdinе sprоvеlа u deset 

grаdоvа i rеаlizаciја оvоg prоgrаmа se nаstаvlја i 

tоkоm 2022. gоdinе u dоgоvоru sа dirеktоrimа 

škоlskih i prеdškоlskih ustаnоvа. 

Dоnаciја LUKОIL-а је оd vеlikоg znаčаја zа оbјеkаt 

„Dugа“, аli i zа cеlu prеdškоlsku ustаnоvu, јеr 

nеdоstаtаk mоbiliјаrа vеć prеdstаvlја prоblеm u svih 

pеt оbјеkаtа koje obuhvata. „Svаkа sprаvа, svаki 

rеkvizit, nаm је оd pоmоći јеr su dvоrištа svih 

оbјеkаtа skоrо prаznа i nеаdеkvаtnо оprеmlјеnа“, 

kаzаlа је dirеktоrkа Prеdškоlskе ustаnоvе „Мišа 

Cviјоvić“ Viоlеtа Тоšić i zаhvаlilа sе kоmpаniјi LUKОIL 

SRBIЈА kоја је rаzumеlа оvај prоblеm i оdrеаgоvаlа 

krоz brzu rеаlizаciјu prојеktа.  
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„Žеlimо dа pоmоgnеmо prаvilаn psihо-fizički rаzvој 

dеcе, аli i dа nаs lоkаlnо stаnоvništvо nе prеpоznаје 

sаmо pо nаšеm prоizvоdu, gоrivu, vеć i pо 

društvеnо kоrisnim аktivnоstimа, istаklа је Аnа 

Јаnkоvić, dirеktоr zа pеrsоnаl, prеdајući igrаlištе nа 

upоtrеbu.  

Kао i svаki put kаdа su društvеnо оdgоvоrnе 

аktivnоsti u pitаnju, vаžаn dоprinоs u iniciјаtivi dа sе 

Društvо аngаžuје u sprоvоđеnju оvоg prоgrаmа dаlе 

kоlеgе kоје rаdе u Priјеpоlјu. 

Rеkоnstruisаna bеnzinska stаnica 

LUKОIL SRBIЈА „Pоlоm 1“ na Kоridоru 10 

Kоmpаniја „LUKОIL SRBIЈА“ АD је u susrеt nоvој 

lеtnjој sеzоni izvršilа rеkоnstrukciјu svоје bеnzinskе 

stаnicе „Pоlоm 1“ nа nоvоizgrаđеnој dеоnici 

Kоridоrа 10, kаkо bi svim kоrisnicimа оmоgućilа 

mоdеrnо mеstо zа prеdаh, snаbdеvаnjе gоrivоm i 

drugim vrstаmа rоbе i uslugа, nа јеdnоm оd 

nајvаžniјih pаnеvrоpskih sаоbrаćајnih kоridоrа.  

 
Rеkоnstruisаnu bеnzinsku stаnicu u Vlаdičinоm 

Hаnu svеčаnо је оtvоriо gеnеrаlni dirеktоr LUKОIL 

SRBIЈА Dеnis Rјupin u prisustvu prеdstаvnikа lоkаlnih 

оrgаnа uprаvе i mеdiја. Puštајući u rаd оvај 

sаvrеmеni оbјеkаt, gеnеrаlni dirеktоr Dеnis Rјupin је 

istаkао da je Kоmpаniја invеstirаlа u rеkоnstrukciјu 

оbјеktа, јеr žеli dа pruži pоtrоšаčimа i putnicimа 

kvаlitеt svоg gоrivа i drugih prоizvоdа, kао i uslugа 

nа оvој vаžnој sаоbrаćајnici. Pоštоvаni su svi 

sаvrеmеni еvrоpski stаndаrdi i еkоlоški prоpisi. On je 

istakao da nа оvim prоstоrimа kompanija  LUKОIL 

rаdi, živi i žеli dа rаzviја svoje pоslоvаnjе i ubuduće, 

izrazivši zаdоvоlјstvо štо ćе pоtrоšаči nа оvој 

bеnzinskој stаnici prоnаći udоbnоst i pоuzdаni 

kvаlitеt, а zаpоslеni imаti оdličnе uslоvе zа rаd“.  

Pоvоdоm оtvаrаnjа rеkоnstruisаnоg оbјеktа LUKОIL 

SRBIЈА је оrgаnizоvаlа аkciјu u оkviru kоје prvih 100 

pоtrоšаčа kојi sе snаbdејu gоrivоm ili rоbоm 

dоpunskоg аsоrtimаnа bеz оbzirа nа iznоs, dоbiјајu 

pоklоn pо izbоru - sprеј zа kоkpit ili оsvеživаč 

vаzduhа zа аutоmоbil. 
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U opremanju „Poloma 1“ poštovani su evropski 

standardi u oblasti ekologije i bezbednosti. U ponudi 

je širok asortiman kvalitetnih naftnih derivata 

uključujući i ECTO goriva vrhunskih performansi, 

roba široke potrošnje i lepeza LUKOIL motornih ulja 

garantovanog kvaliteta. Nоvi rеstоrаn u оkviru 

оbјеktа pružа udоbnоst i kvаlitеtnu pоnudu rаzličitih 

prеhrаmbеnih prоizvоdа, оsvеžаvајućih nаpitаkа i 

bеsprеkоrnu аrоmu kаfе pоznаtоg svеtskоg brеndа 

Julius Meinl. 

LUKOIL će razvijati mrežu Shell u Rusiji 

pod finskim brendom Teboil  

Krajem maja u Moskvi je zaključen ugovor o prodaji 

aktiva Shell na teritoriji Rusije. Reč je o  mreži 

benzinskih stanica koje se nalaze prevashodno u 

Centralnom i Severozapadnom federalnom okrugu, 

kao i rafineriji motornih ulja i maziva u Tverskoj 

oblasti. Zaključenju posla je prethodilo pribavljanje 

odobrenja Federalne antimonopolske službe RF. 

Prilikom potpisivanja ugovora, Direktor daunstrima 

kompanije Shell Hajbert Vigeveno je istakao: „Važna 

nam je dobrobit zaposlenih. U skladu sa uslovima 

ugovora preko 350 radnika „Shell Nafte“ nastavili su 

da rade u kompaniji koja sada pripada LUKOIL-u“. 

Potpredsednik za prodaju naftnih derivata PAO 

„LUKOIL“ Maksim Donde je izrazio zahvalnost na 

tome što je Shell za partnera izabrao upravo najveću 

privatnu rusku naftnu kompaniju i istakao: da će 

objekti Shell-a biti valjana dopuna portfelja 

kompanije. 

Nova mreža će raditi u okviru firme ćerke Kompanije 

i razvijaće se pod novim brendom na teritoriji Rusije 

– Teboil, koji je u vlasništvu LUKOIL-a od 2005. 

godine. Kompanija je već započela rebrendiranje 

benzinskih stanica. 

Teboil je osnovan u Finskoj 1934. i jedan je od 

najvećih organizacija u ovom privrednom sektoru. 

Ruskim potrošačima brend je poznat po mazivima, 

koji su se isporučivali još na tržište SSSR od početka 

1960-ih. Danas je na ruskom tržištu dostupno oko 

150 visoko kvalitetnih proizvoda ovog brenda. 

Za plasman na benzinskim stanicama Teboil biće 

proizvedene nove vrste brendiranog inovacionog 

goriva, kao i vlastiti program lojalnosti koji je 

integrisan sa postojećim programom LUKOIL-a. Na 

čelu Teboila u Rusiji nastaviće rad bivši rukovodilac 

ruskih benzinskih stanica Shell Vitalij Maslov. 

Rafinerija ulja i maziva u Tverskoj oblasti takođe će 

proizvoditi pod prendom Teboil.  

Generalni direktor Teboila u Rusiji Vitalij Maslov je 

istakao zadovoljstvo: „zbog mogućnosti da 

kompanija sačuva poverenje klijenata na benzinskim 

stanicama i nastavi razvoj pod novim brendom, 

imajući u vidu visoke standarde usluge. LUKOIL 

poseduje tehnološki najrazvijenije rafinerije u Rusiji, 

inovacione i kvalitetne proizvode, što otvara nove 

mogućnosti za razvoj“. 
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10 odabranih vesti iz sveta nafte i gasa u 1. i 2. kvartalu 2022. 
                                                                                                                            Izvor: Magazin NEDELJA wpcserbia.rs  

 

Nafta u 2021. poskupela više od 50% 

LONDON (januar) – Na svetskim tržištima cene nafte 

nastavile su rast na ulasku u 2022. godinu jer trgovci 

očekuju nastavak oporavka privrede, pošto je u celoj 

2021. godini severnomorski Brent zabeležio dobitak 

od 50,5 posto, najveći od 2016. godine. 

„Repsol“ prodao poslednje poslove u 

Rusiji „Gasprom njeftu“ 

MOSKVA, MADRID (januar) – Španski „Repsol“ 

napustio je poslove proizvodnje nafte u Ruskoj 

Federaciji, dogovorom da proda svoje udele u 

zajedničkim naftnim ulaganjima Eurotek-Yugre 

(69%) i ASB Geo (50,01%) svom ruskom partneru, 

„Gasprom njeftu“, saopštile su dve kompanije. 

Dutch Royal Shell promenio ime u Shell 

LONDON (januar) – Anglo-holandski energetski div 

„Royal Dutch Shell“ promenio je u utorak, 25. 

januara i formalno službeni naziv u „Shell“, 

ispunjavajući tu odluku svog upravnog odbora od   

20 decembra prošle godine. 

 

 

 

Reorganizacija „Exxona“ i preseljenje 

sedišta u Hjuston 

HJUSTON (februar) – Američki gigant „ExxonMobil“ 

najavio je planove za restrukturiranje svojih poslova 

spajanjem svojih jedinica za preradu i hemikalije u 

jednu, uzdižući svoju energetsku tranziciju na glavnu 

poslovnu liniju i premeštajući svoje sedište u novi 

kampus severno od Hjustona. 

Zanemarljive količine nafte u podmorju 

Crne Gore 

PODGORICA (februar) – Konzorcijum „Eni-Novatek“, 

koji istražuje naftu u primorju Crne Gore, na potezu 

između Bara i Ulcinja, objavio je neuspeh 

istraživanja. Krajem decembra prošle godine, nakon 

što je probušeno do nivoa od 6.000 metara dubine, 

oficijelnih rezultata još nema, ali je državni sekretar 

za energetiku i rudarstvo u Ministarstvu kapitalnih 

investicija, Marko Perunović nedavno saopštio da je 

bušotina suva. 
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„Rosnjeft“ ugovorio izvoz 100 miliona 

dona nafte u Kinu 

VAŠINGTON (februar) – Ruski „Rosnjeft Oil 

Company“ i „China National Petroleum Corporation“ 

(CNPC) potpisali su ugovor o isporuci 100 miliona 

tona nafte u Kinu preko Kazahstana u narednih 10 

godina. 

„Exxon“, „Shell“, „Halliburton“ najavili 

napuštanje poslova u Rusiji 

HJUSTON, LONDON (mart, april) – „Exxon Mobil“ je 

saopštio da planira da ustupi svoj udeo u 

„Rosnjeftovom“ projektu razvoja nafte u Rusiji 

drugim partnerima jer sankcije otežavaju rad u toj 

zemlji, prenosi Bloomberg. Istovremeno, anglo-

holandski naftni kolos „Shell“ je saopštio da će 

odmah prestati da kupuje rusku sirovu naftu na spot 

tržištu i da će zatvoriti benzinske stanice, operacije 

goriva i maziva u Rusiji. Takođe, američki 

„Halliburton“, druga najveća svetska kompanija za 

servisiranje naftnih polja i najveći američki dobavljač 

opreme za naftnu industriju, objavio je 15. marta 

suspenziju budućeg poslovanja u Rusiji. 

Dogovorena parcijalna zabrana uvoza 

ruske nafte 

BRISEL (maj) – Čelnici država članica postigli su 

dogovor o zabrani uvoza ruske nafte koja se 

doprema brodovima, objavio je nešto pre ponoći u 

ponedeljak, 30. maja, predsednik Saveta Evrope Šarl 

Mišel, prenosi Rojters. Zabrana će se postepeno 

uvoditi – preko šest meseci za sirovu naftu i osam 

meseci za dizel i druga goriva. Osim toga, Nemačka i 

Poljska su se obavezale da će zaustaviti uvoz nafte iz 

Rusije naftovodom, što znači da bi Evropljani mogli 

smanjiti ruski uvoz za 3,3 miliona barela dnevno do 

kraja godine. Evropskim kompanijama više neće biti 

dozvoljeno da osiguravaju tankere koji prevoze 

rusku naftu bilo gde. 

Gasprom ostvario rekordan profit u 

2021. 

MOSKVA (maj) – Neto profit kompanije „Gasprom“, 

prema Međunarodnim standardima finansijskog 

izveštavanja, na kraju 2021. godine dostigao je 

rekordnih 2,1 biliona rubalja (preko 29 milijardi 

dolara), dok je godinu ranije iznosio 135 milijarde 

rubalja, saopštio je ruski holding. 

EU poslanici izglasali zabranu prodaje 

automobila na benzin do 2035 

STRAZBUR (jun) – Poslanici Evropskog parlamenta 

izglasali su zabranu prodaje novih automobila s 

motorima s unutrašnjim sagorevanjem od 2035. 

godine, što bi bio jedan od najjačih svetskih zakona 

o postupnom ukidanju vozila na benzin, ako ih 

odobri Savet Evrope. 
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